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Z Á P I S N I C A 

 

zo 6.  zasadania Obecného zastupiteľstva v Makove,  

konaného dňa 25. septembra 2019 

v zasadačke budovy Obecného úradu Makov 

 
 

PRÍTOMNÍ 
 

Starosta obce :                  Martin Pavlík 

Zástupca starostu obce:   Jozef Pavlík  

Poslanci OZ  :                   Ing. Daniel Brezina 

                                           Rastislav Gajdoš 

                                           Ing. Stanislav Gašparík 

                                           Rudolf Greguš 

                                           Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

                                           Ing. Marián Masnica 

                                           Mgr. Janka Petrovičová 

                                           Mgr. Marta Sláviková  

    

Prizvaní:           Bc. Stanislava Gregušová 

                                            František Chuděj 

                                            Ing. Irena Valičková 

                                            Mgr. Martina Dodeková 

                                            Mgr. Elena Rusňáková 

 

NEPRÍTOMNÁ:              Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce - ospravedlnená 
 

 

1.   OTVORENIE ROKOVANIA 

 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Makove otvoril a viedol starosta obce Martin Pavlík. 

Konštatoval, že zasadnutie je zvolané v súlade so zákonom číslo 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení. Obecné zastupiteľstvo sa zišlo v počte 9 poslancov, z celkového počtu 9, čo je          

100 % - ná  účasť, takže zasadnutie je uznášania schopné.   

 

 

2. SCHVÁLENIE   OVEROVATEĽOV  ZÁPISNICE,   PROGRAMU  ROKOVANIA 

A URČENIE ZAPISOVATEĽKY 

 

V zmysle § 12, bod 3 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 24.04.2019 

predkladá k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia  zástupca starostu obce.  

Za overovateľov dnešnej zápisnice navrhuje p. Martin Pavlík, starosta obce poslancov OZ podľa 

abecedného poradia Ing. Stanislava Gašparika a p. Rudolfa Greguša. 

Za zapisovateľku zápisnice zo zasadnutia OZ určil Mgr. Ivetu Chromíkovú, zamestnankyňu 

obce. 

 

     Starosta obce, p. Martin Pavlík, na začiatku rokovania sťahuje z programu rokovania OZ bod č.  

     4/C Schválenie odpredaja pozemku CKN 5167/2 v časti Makov – Čierne – Belone              

     Vladimírovi Hazuchovi  a manž. Kataríne, Makov-Čierne 211 z dôvodu, že na predmetnom  
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     pozemku prebehlo dedičské konanie.  

 

Zároveň starosta obce informoval o doplnení nasledovných bodoch programu : 

      4/C Schválenie odpredaja prebytočného majetku – pozemku CKN 231/2, CKN 231/3 v centre  

            (Božena Bobulová, Urmince 438) 

      8/B Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v školskom roku  

             2018/2019 v ZŠ s MŠ Makov 

      8/D Informačná správa o projekte výstavby bytového domu na Vodárenskej ulici 

 

      Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ žiada ešte doplniť do bodu 8 Informačnú  

      správu zo zasadnutia sociálnej komisie. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

overovateľov zápisnice zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného dňa 25.09. 2019:  

- Ing. Stanislav a Gašparíka a p. Rudolfa Greguša,  poslancov obecného zastupiteľstva. 
  

B/ s ch v a ľ u j e 

 

   program rokovania OZ v Makove dňa 25.09.2019:  

1.  Otvorenie  

2.  Schválenie overovateľov zápisnice,  programu  rokovania a určenie zapisovateľky 

3.  Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 

         4.    Nakladanie s majetkom obce 

           A/ Opakované uzavretie zmluvy o nájme bytu v BD Makov 383 

           B/ Schválenie odpredaja podielu pozemkov CKN 11820, CKN 11821, CKN 11822 v časti  

                Makov – Kopanice – Bobiky (Jiřina Kubošníková, Pržno 187) 

           C/ Zámer odpredaja prebytočného majetku - pozemku CKN 11379/2 v časti Makov –  

                Kopanice – Zadné Kršlisko (PaedDr. Zdeněk Havrlant a manž. Marie, Solná 1, Moravská  

                Ostrava) 

           D/ Schválenie odpredaja prebytočného majetku – pozemku CKN 231/2, CKN 231/3 v centre  

                (Božena Bobulová, Urmince 438) 

           E/  Zámer odpredaja prebytočného majetku - pozemkov CKN 8920, CKN 8921, CKN 8922,  

                CKN 8923, CKN 8924 v časti Makov – Trojačka – u Janovcov (Mária Böhmová,  

                Stuchlíkovec 738, Orlová 4 – Lutyně) 

 5.   Schválenie 2. úpravy rozpočtu Obce Makov pre rok  2019 

  6.   Schválenie VZN Obce Makov o poskytovaní sociálnych služieb v ZpS Makov 62 

  7.   Schválenie žiadosti o NFP z programu Interreg V-A SK-ČR 2014-2020 na realizáciu projektu    

       „Portášskym chodníkom“ 

  8.   Rôzne 

        A/ Schválenie audiovizuálnych prenosov obecných zastupiteľstiev zo záznamu 

        B/ Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v školskom roku  

            2018/2019 v ZŠ s MŠ Makov 
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        C/ Informatívna správa o projekte výstavby bytového domu na Vodárenskej ulici 

        D/ Informatívna správa zo zasadnutia sociálnej komisie. 

  9.    Diskusia 

10.    Návrh na uznesenie 

11.    Záver     

                                                                                                                                  

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.98/2019 bolo prijaté. 

 

 

3. KONTROLA PLNENIA UZNESENÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

 

Na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva v Makove č. 12/2018 zo dňa 19.12.2018 predkladá    

správu o plnení uznesení obecného zastupiteľstva z posledného rokovania  p. Elena Trebulová, 

hlavná kontrolórka obce. Uvedené plnenie bolo predložené písomne, poslancov s plnením 

oboznámil starosta obce, p. Martin Pavlík, v zastúpení za neprítomnú kontrolórku obce. 

Na zasadaní obecného zastupiteľstva  konanom dňa 26.06.2019 bolo prijatých celkovo 13 uznesení, 

z toho 3  ukladajúce. 

 

Uznesenie 

číslo 

Dátum                  

prijatia                  

uznesenia 

Predmet uznesenia STAV 

88/2019 26.6.2019 A/Schvaľuje v rozpočte obce Makov pre rok 2019 

zníženie kapitálových výdavkov v položke dom 

kultúry o sumu 10 000,-€. Táto suma bude 

navýšená na rozpočet vybudovania lávky za domom 

kultúry a na detské ihrisko pri futbalovom ihrisku 

v časti Čierne                                                               

B/úpravu rozpočtu obce Makov na rok 2019 :                                                 

príjmová časť        2 232 533 €                                                                         

výdavková časť     2 232 331 €                                                               

C/ Žiada starostu obce p. Martina Pavlíka, do 

budúceho rokovania obecného zastupiteľstva 

pripraviť 2. úpravu rozpočtu obce Makov, 

vrátane návrhu rozpočtov investičných akcií 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V plnení        

 91/2019 26.6.2019 A/Schvaľuje za prebytočný majetok obce Makov 

pozemok CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria 

o výmere 379 m2 v intraviláne k.ú.  Makov, časť 
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obce Makov-Čierne-Belone, vedený na LV č. 1070 

Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, 

vlastníka obce Makov                                              

B/Schvaľuje zámer na odpredaj vyššie menovaného 

majetku, ako prípad hodný osobitného zreteľa 

v zmysle §9a, ods.8, písm.e/. Osobitný zreteľ 

spočíva v tom, že sa jedná o pozemok pre obec 

Makov trvale prebytočný, nevyužívaný, 

nachádzajúci sa v časti obce Čierne-Belone, ktorý 

chce kupujúci využiť ako súčasť stavebných 

pozemkov a ich záhrad za cenu 1 m/ 6 € a náklady 

na vyhotovenie kúpnej zmluvy a odvkladovanie 

kúpnej zmluvy                                                                                                                  

C/Berie na vedomie žiadosť Vladimíra Hazuchu 

a manželky Kataríny Hazuchovej na odkúpenie 

pozemkov                           

- CKN 5167/2 zastavané plochy a nádvoria 

o výmere 379 m2                                                                                                                 

- CKN 5258 ostatné plochy o výmere 196 m2                                                 

D/ Ukladá starostovi obce, p. Martinovi 

Pavlíkovi, v prípade stáleho záujmu manželov 

Hazuchových o odkúpenie pozemku CKN 5258, 

objednať vypracovanie geometrického plánu na 

rozdelenie pozemku CKN 5258  ostatné plochy 

o výmere 196 m2 na dve časti, kde jedna časť sa 

môže manželom Hazuchových odpredať a druhá 

časť bude slúžiť, ako prístupová komunikácia 

k vlastnícky nevysporiadaným pozemkom CKN 

5257 A 5256/1. V takomto prípade manželia 

Hazuchovi uhradia aj náklady na vypracovanie 

geometrického plánu a jeho následne 

zavkladovanie do katastra nehnuteľností.  

                                                                          

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Geometrický 

plán na 

rozdelenie 

pozemku nie 

je potrebné 

vypracovať, 

manželia 

Hazuchoví 

nemajú 

záujem. 

97/2019 26.6.2019 Žiada starostu obce, p. Martina Pavlíka, 

o prípravu pasportizácie komunikácií v obci 

Makov 

nesplnené 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 3: 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – pokiaľ ide o uznesenie č. 97 ohľadom pasportizácie komunikácií, 

je potrebné to ešte prekonzultovať v obecnom zastupiteľstve. Bol to návrh poslanca OZ, Ing. 

Mariána Masnicu. Obec   má spracovanú pasportizáciu komunikácií. Treba si povedať, či chceme 

spasportizovať všetky obecné cesty. Podotýka, že to bude zložité a časovo náročné. Do rozpočtu pre 

budúci rok vyčleníme na to peniaze a zrealizujeme to. 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – určite to nie je práca jednoduchá, možno to bude trvať aj rok  

                                 a bude to vyžadovať aj finančné prostriedky. Platná pasportizácia určuje, ktoré  

                                 cesty sú obecné. Po pozemkových úpravách však pribudli ďalšie cesty vo  

                                 vlastníctve obce. Terajšia pasportizácia je spracovaná na intravilán, pozemkové  

                                úpravy boli v extraviláne. Chce preto pasportizáciu zaktualizovať, stanoviť  

                                spôsob užívania, stanoviť poplatok za užívanie. Je to normálny proces, ľudia  
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                                totiž majú problém pri žiadosti o stavebné povolenie. Taktiež nám bolo  

                                okresnou prokuratúrou napadnuté a zrušené VZN o používaní miestnych  

                                komunikácií, ktoré treba  pripraviť a dať schváliť.) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce –uznesenie č. 88/2019, bod C bude splnené na dnešnom zasadnutí, 

v úprave rozpočtu obce sú zahrnuté aj investičné akcie. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e d o m i e  

 

správu o plnení uznesení prijatých na zasadnutí  obecného zastupiteľstva dňa 26.06.2019. 

                                                                                                                                  

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.99/2019 bolo prijaté. 

 

 

    4.    NAKLADANIE S MAJETKOM OBCE 

 

       A/ OPAKOVANÉ UZAVRETIE ZMLUVY O NÁJME BYTU V BD MAKOV 383 

 

K bodu podal informácie p. František Chuděj, správca bytových domov. 

Súčasnému nájomcovi Mgr. J. Adamcovej 30. 09. 2019 končí nájomná zmluva.  

Dňa 28. 08. 2019 predložila Mgr. Jaroslava Adamcová žiadosť o opakované uzavretie zmluvy 

o nájme bytu č. 2 v BD Makov – Štandard 210 a to od 01. 10. 2019. V byte býva spolu s dvoma 

deťmi - dcérou Sofiou a synom Martinom, ktoré navštevujú ZŠ s MŠ Makov.  

Obec voči jej osobe neeviduje žiadne pohľadávky, ich príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 



7 

 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a  v e d o m i e 

 

žiadosť Mgr. Jaroslavy Adamcovej, trvale bytom Makov 259, 023 56 Makov o opakované uzavretie 

zmluvy o nájme bytu č. „2“ v Bytovom dome Makov 383 Štandard 210, od 01.10.2019. 

 

B/ S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 2-izbového bytu č. 2 o výmere 55,28 m2 na 1. nadzemnom podlaží Bytového 

domu Makov 383 - Štandard 210, 8 b. j Mgr. Jaroslave Adamcovej, trvale bytom Makov 259,      

023 56  Makov, a to od 01.10.2019 na dobu 15 mesiacov do 31.12.2020. 

 

                                                                                                                                 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.100/2019 bolo prijaté. 

 

 

4/B   SCHVÁLENIE ODPREDAJA PODIELU POZEMKOV CKN 11820, CKN 11821, CKN  

        11822 V ČASTI MAKOV – KOPANICE – BOBIKY (JIŘINA KUBOŠNÍKOVÁ,  

        PRŽNO 187) 

    

K odpredaju poskytla informácie Bc. Stanislava Gregušová, správkyňa pozemkov. 

Zápisom pozemkových úprav do katastra nehnuteľností sa Obec Makov stala vlastníkom 

a spoluvlastníkom pozemkov pod niektorými stavbami, kde vlastníci stavieb nemali vysporiadané 

vlastníctvo pozemkov. Takto sa Obec Makov stala spoluvlastníkom: 

- pozemku CKN 11822 pod rekreačnou chatou súp. č. 132 Jiřiny Kubošníkovej,  

- pozemku CKN 11821 pod altánkom Jiřiny Kubošníkovej,  

- pozemku CKN 11820 pod dvorom pri stavbách Jiřiny Kubošníkovej. 

 

Pani Jiřina Kubošníková požiadala o odpredaj spoluvlastníckeho podielu v nasledujúcich 

pozemkoch: 

- pozemok CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 105 m2, spoluvlastnícky podiel 

86/96, t. j. výmery 94,06 m2, 
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- pozemok CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 11 m2, spoluvlastnícky podiel 

86/96, t. j. výmery 9,85 m2, 

- pozemok CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 51 m2, spoluvlastnícky podiel 

86/96, t. j. výmery 45,69 m2. 

 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že v prípade pozemku:  

- CKN 11820 sa jedná o pozemok, ktorý tvorí dvor pri stavbách vo vlastníctve pani Kubošníkovej, 

- CKN 11821 sa jedná o pozemok, na ktorom má pani Kubošníková postavený altánok, 

- CKN 11822 sa jedná o pozemok, na ktorom stojí rekreačná chalupa p. Kubošníkovej súp. č. 132. 

Pozemky vznikli zápisom pozemkových úprav, ktoré prebiehali v Obci Makov a po ich zápise si 

vlastníčka nehnuteľnosti rekreačnej chaty súp. č. 132 a altánka môže dovysporiadať ňou užívané 

nehnuteľnosti – pozemky. 

 

Nakoľko pozemky CKN 11820, 11821 a 11822 sú pre Obec Makov nepotrebné, prebytočné, obec 

ich nevyužíva, navrhujeme ich odpredaj p. Jiřine Kubošníkovej v zmysle jej písomnej žiadosti ako 

prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle §  9a, ods. 8, písm. b) zákon SNR. č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v znení neskorších predpisov a IV. časti a čl. 17 a) platných Zásad hospodárenia 

a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného zastupiteľstva v Makove 

č. 98/2014, bod B zo dňa 08.10.2014.  

 

Kúpnu cenu navrhujeme 3 €/1m2 tak, ako to bolo v prípade p. Tabačka a p. Vavreka.  

V prípade p. Jiřiny Kubošníkovej by sa jednalo o sumu: 

- pozemok CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 105 m2, spoluvlastnícky podiel 

86/96, t. j. výmery 94,06 m2 á 3 €/1 m2 = 282,18 €, 

- pozemok CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 11 m2, spoluvlastnícky podiel 

86/96, t. j. výmery 9,85 m2 á 3 €/1 m2 = 29,55 €, 

- pozemok CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 51 m2, spoluvlastnícky podiel 

86/96, t. j. výmery 45,69 m2 á 3 €/1 m2 = 137,07 €. 

 

SPOLU: 282,18 € + 29,55 € +137,07 € = 448,80 € + náklady na vyhotovenie zmluvy 70 € + 

náklady na vklad 66 € = 584,80 € CELKOM. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4/B: 

 

p. Jiřina Kubošníková – za uvedené pozemky už raz zaplatili p. Babišovej, kúpnu zmluvu ale 

nemôže nájsť. Na pozemkoch však ale bolo 19 spoluvlastníkov, nedalo sa to vysporiadať. Pozemky 

pred ňou obec predávala p. Tabačkovi za 3 €, s touto sumou aj rátaa, viac nemôže dať, je sama, 

musí si na odkúpenie zobrať pôžičku. Pozemok je v časti Kopanice – Bobiky, kde prístup je nulový, 

kosenie veľmi problematické v príkrych svahoch. Technika tam nevyjde a aby dookola nezarástli 

burinou, musia to kosiť, hoci je to náročný terén. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – od začiatku dáva do pozornosti túto problematiku stanovenia 

cien pozemkov. Stále nemáme stanovené ceny za jednotlivé pozemky podľa druhu pozemku 

a lokality, kde sa nachádza.  Na zasadnutiach vníma, že ak je nejaký problém pri rokovaní, tak vždy 

pri nakladaní s majetkom obce, kde sa nevieme zhodnúť na cene. Nejedná sa iba teraz o p. 

Kubošníkovú. Skutočne treba pripraviť cenovú reláciu pozemkov, podľa ktorej budeme do budúcna 

pri odpredajoch postupovať. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – prikláňa sa k návrhu Daniela Brezinu, aby bola spracovaná cenová 

mapa pozemkov. 
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p. Martin Pavlík, starosta obce – v obci prebehli pozemkové úpravy a mnohí ľudia uvítali, že 

pozemky sa scelili. Tento prípad je aj u p. Kubošníkovej. Pozemok mala rozdrobený, vlastnilo ho 

19 spoluvlastníkov. Treba to brať aj z tej dobrej stránky. Je predsa lepšie, keď pozemok má 1 

vlastník – obec a nie 19 vlastníkov. 6 € nie je cena za pozemok prehnaná a bude to mať okolo domu 

v poriadku, v celosti. 

(p. Jiřina Kubošníková – samozrejme uvítala, že na pozemku je 1 vlastník a nie 19. Je to však mimo  

                                    lukratívneho miesta, možno je miesto zaujímavé iba pre nich, ktorí tam  

                                    bývajú, lebo si tam zvykli, zdá sa jej navrhovaných 6 € veľa.) 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – ľudia to využívali stáročia, obec tam podiely nemala. To budú 

platiť za svoje 100-ročné vlastníctvo? Obec sa tam predsa dostala iba cez pozemkové úpravy. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – prikláňa sa k Danielovi Brezinovi vypracovať cenovú mapu 

pozemkov. Druhá vec je, že obec tam ani na pozemkoch nechcela stáť ako vlastník. Ľudia však 

okolo svojich domov roky nemali vysporiadané pozemky a v pozemkových úpravách musí na 

pozemku byť nejaký vlastník. Keby tam nefigurovala obec, dajú tam možno iného vlastníka 

s najväčším podielom a p. Kubošníková by musela rokovať s ním. Na pozemku bolo predtým 19 

spoluvlastníkov. Keby to chcela p. Kubošníková vysporiadať v tom čase, museli by jej to podpísať 

všetci vlastníci, za neznámych aj Slovenský pozemkový fond. Možno by sa to ani nedalo 

vysporiadať. Obec je len verejný sektor, nedochádza k vydieraniu. Pre obec sa však vzťahujú určité 

predpisy, podľa ktorých postupuje. Stále hovorí, že by sa malo predávať dražbou, výnimočne cez 

osobitný zreteľ, ak ide napr. o zastavanú plochu pod domom. Konštatuje, že tieto osady nemajú 

žiadnu technickú vybavenosť-vodu, plyn, kanalizáciu, cestu, VOK a pod., môžeme byť radi, že sa 

to tam udržiava.  

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – možno povedať, že lukratívnosť pozemku v súčasnosti je 

v tom, že nemusia jednať s 19 vlastníkmi, iba s jedným – s obcou a budú mať celý svoj majetok 

vysporiadaný. Ak by to p. Kubošníková chcela vysporadúvať, možno by sa so všetkými ani 

nedohodla a možno niekto by chcel za to aj veľké peniaze. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – ak by sme nechválili sumu 3 €/1 m2, pretože p. 

Kubošníková viac za pozemok dať nechce, čo bude ďalej?  

(p. Martin Pavlík, starosta obce – ostane vlastníkom pozemku obec) 

 

p. Jiřina Kubošníková – je to nespravodlivé, keď Tabačkovi odpredali pozemok po 3 € a od nej 

chcú viac. 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – porovnávať s p. Tabačkom sa nedá, on tam mal totiž  

                                  väčšinou lúky, p. Kubošníková tam má zastavanú plochu) 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – existujú dva právne názory. 6 €/1 m 2 je prijateľná cena, 3 € 

je cena symbolická. Ing. Marián Masnica popísal celý proces pri odkúpení pozemku od 19 

vlastníkov. Pozemkovými úpravami štát napráva vývoj vecí, ktorý z titulu vývoja nastal. Explicitne 

druhý názor na danú vec je, že nie je povedané, že štát pozemkové úpravy zaviedol preto, že si 

občan nedokáže vysporiadať majetok. 100 rokov neexistuje majetková podstata a pod. Osobne sa 

s tým nestotožňuje. Väčšia argumentácia je tá, ktorú povedal Ing. Marián Masnica. Navrhuje ísť 

s cenou do kompromisu. Nakladáme s obecnými peniazmi, môžeme ísť do dražby, znaleckým 

posudkom, najschodnejšia cesta je v tomto prípade osobitný zreteľ. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – cez pozemkové úpravy ľudia  nevyužili aj inú možnosť, 

niektorí využili, kúpili si pôdu a zapísali si to. Druhá vec je, že ľuďom z Čiech štát do novembra 

2018 neumožnil od suseda na Slovensku kúpiť pôdu, dnes takáto možnosť je. 
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p. Martin Pavlík, starosta obce – navrhuje kompromis – predaj pozemku p. Kubošníkovej Jiřine za 

sumu 5 €/1 m2 alebo druhá možnosť je uzatvorenie nájomnej zmluvy. 

(p. Jiřina Kubošníková – to nie je riešenie, je to kontraproduktívne)  

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – p. Kubošníkovej navrhuje, aby jej s kúpou pomohli jej 3 

deti, raz to budú predsa dediť, mohli by jej pomôcť. 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – dobré by bolo sa niekedy na zasadnutí obecného 

zastupiteľstva dohodnúť, ako budeme ďalej postupovať, akú filozofiu budeme mať pri odpredaji 

pozemkoch, nie ako na tureckom bazáre. Nemala by tu byť ani príležitosť zarobiť, ale aby si to 

ľudia mohli vysporiadať. Navrhuje takisto dať vypracovať cenovú mapu. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – má úctu ku všetkým, všetci sú radi, že sa to dalo do poriadku, 

nemôžeme ale rozlišovať ľudí. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – pre porovnanie - za akú cenu starosta odkupuje pozemky pod 

cestami? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – predtým bola suma 3,32 €/1 m2, teraz za 6 €/1 m2) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – tým, že nemáme ceny stanovené, ujednotené, 

si sami sebe robíme problémy, žiada do budúceho zasadnutia toto pripraviť. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – pri odpredaji pozemkov p. Tabačkovi sa už vtedy hovorilo, že 

sa má pripraviť cenová mapa, prešlo pol roka a neurobilo sa nič. Keď nie je prijaté konkrétne 

uznesenie, nesplní sa to. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – ak nie je p. Kubošníková schopná vyplatiť sumu naraz, mohli by 

sme jej ponúknuť zaplatiť to v 2-3 splátkach. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – kým stanovíme cenovú mapu pozemkov, stanovme aspoň 

minimálnu cenu za 1 m2  odpredávaného pozemku. Obec nepotrebuje predávať pozemky, ľudia si 

pozemky chcú vysporiadať. Okrem toho o pozemky môže mať hocikto záujem, hocikto si môže 

pozemky odkúpiť, aj niekto úplne cudzí, nie iba vlastník priľahlého domu. Navrhuje odpredať 

pozemok p. Kubošníkovej Jiřine za 6 €/1 m2. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – súhlasí s navrhovanou cenou 6 €, lebo ide o zastavanú plochu, 

nie ako u p. Tabačku trvalý trávny porast s tým, že kúpna cena bude splatená v 3 splátkach 

najneskôr do 30.09.2020. 

 

 Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

Jiřine Kubošníkovej, rod. Klečkovej, trvale bytom Pržno 187, 739 11  Pržno, ČR na základe jej 

žiadosti zo dňa 14.06.2019 z dôvodu hodného osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 8, písm. e) 

zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  a IV. časti a čl. 17 a) 

platných Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením 

Obecného zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B, zo dňa 08. 10. 2014 odpredaj 

spoluvlastníckeho podielu v pozemkoch: 

- CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 105 m2 do spoluvlastníctva v podiele 86/96 

v cene 6 €/1 m2, čo pri spoluvlastníckom podiele 94,06 m2 predstavuje 564,36 €, 

- CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 11 m2 do spoluvlastníctva v podiele 86/96 

v cene 6 €/1 m2, čo pri spoluvlastníckom podiele 9,85 m2 predstavuje 59,10 €, 

- CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 51 m2 do spoluvlastníctva v podiele 86/96 

v cene 6 €/1 m2, čo pri spoluvlastníckom podiele 45,69 m2 predstavuje 274,14 €. 

 

Okrem toho kupujúca Jiřina Kubošníková zaplatí predávajúcej Obci Makov náklady: 

- za vyhotovenie kúpnej zmluvy vo výške 70 €, 

- poplatok za odvkladovanie kúpnej zmluvy vo výške 66 €. 

 

Celkom kúpna cena a náklady spojené s kúpou pozemku predstavujú:  

 564,36 € + 59,10 € + 274,14 € + 70 € + 66 € = 1 033,60 €.  

 

Kupujúci zaplatí kúpnu cenu pozemkov a náklady spojené s kúpou oproti vystavenej faktúre 

v termíne splatnosti faktúry na účet Obce Makov, č. účtu: SK27 0900 0000 0003 1185 5487, 

vedený v Slovenskej sporiteľni, a.s., resp. v hotovosti do pokladne Obce Makov.  

 

                                                                                                                                 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš,Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Rastislav Gajdoš 

Zdržal sa 2 Ing. Daniel Brezina, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.101/2019 bolo prijaté. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – na objasnenie svojho hlasovania poznamenal. Hlasovania sa 

zdržal z princípu, bez ohľadu na to, či by bola cena za 1 m2 100 € alebo 0,01 €. Stále tu s cenami len 

strieľame. Jednému sa schváli tak, druhému inak. Ak si ľudia budú čítať zápisnice, nechce vedieť, 

čo si o nás pomyslia. Nemusíme odpredaje predsa siliť, môžeme pozemky predávať až po stanovení 

cenovej mapy. 
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4/C  ZÁMER ODPREDAJA PREBYTOČNÉHO MAJETKU - POZEMKU CKN 11379/2 

       V ČASTI MAKOV – KOPANICE – ZADNÉ KRŠLISKO (PAEDDR. ZDENĚK  

       HAVRLANT A MANŽ. MARIE, SOLNÁ 1, MORAVSKÁ OSTRAVA) 

 

So zámerom odpredaja pozemku v časti Kopanice-Zadné Kršlisko informovala poslancov Bc. 

Stanislava Gregušová, správkyňa pozemkov. 

Zápisom pozemkových úprav do katastra nehnuteľností sa Obec Makov stala vlastníkom 

a spoluvlastníkom pozemkov pod niektorými stavbami, kde vlastníci stavieb nemali vysporiadané 

vlastníctvo pozemkov. Takto sa Obec Makov stala vlastníkom aj pozemku CKN 11379/2 – záhrada 

pri rekreačnej chalupe č. 113 manželov Havrlantových. 

Manželia Havrlantoví požiadali o odpredaj pozemku CKN 11379/2 Záhrada o výmere 361 m2. 

 

V prípade odpredaja spôsobom hodným osobitného zreteľa, osobitný zreteľ spočíva v tom, že 

pozemok CKN 11379/2 využívajú žiadatelia od 09/1976 ako záhradu, kedy odkúpili chalupu 

Kopanice č. 113. Pozemok vznikol zápisom pozemkových úprav, ktoré prebiehali v obci Makov 

a po ich zápise si vlastníci nehnuteľnosti rekreačnej chaty súp. č. 113 môžu dovysporiadať nimi 

užívanú nehnuteľnosť – pozemok. 

 

Nakoľko pozemok CKN 11379/2 je pre Obec Makov nepotrebný, prebytočný, obec ho nevyužíva, 

navrhujeme jeho odpredaj manželom Havrlantovým v zmysle ich písomnej žiadosti ako prípad 

hodný osobitného zreteľa v zmysle §  9a, ods. 8, písm. b) zákon SNR. č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov a IV. časti a čl. 17 a) platných Zásad hospodárenia a nakladania 

s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, 

bod B zo dňa 08.10.2014.  

 

Kúpnu cenu navrhli žiadatelia maximálne 3 €/1m2.  

 

V prípade manželov Havrlantových by sa jednalo o sumu 361 m2 x 3 € = 1.083 € + náklady na 

vyhotovenie zmluvy 70 € + náklady na vklad 66 € = 1.219 € celkom. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4/C: 

 

p. Marie Havrlantová – rekreačnú chalupu kúpili od p. Hany Papajovej, ktorá už nežije. Začali tu 

chodiť od r. 1976. Kúpna zmluva bola zaregistrovaná na Štátnom notárstve v Čadci až 28.06.1977. 

Našla i prehlásenie, že p. Papajová manželom Havrlantovým odpredáva aj drevenú maštaľ, humno 

a záhradu vedľa odpredávaného domu. Stála tam aj chalupa súp. č. 114 p. Klanduchovej, pozemok 

sa mal rozdeliť geometrickým plánom, urobilo sa tak až o rok, GP má k nahliadnutiu. Prehlásenie je 

oficiálne podpísané aj s kolkom. Domček stále opravovali, záhradu vždy užívali a aj doteraz 

užívajú. Pôvodne bola síce oplotená, ale bolo nutné oplotiť ju nanovo a plot stále udržiavať, takisto 

aj okolie chalupy a záhrady. Radi by pozemok odkúpili, s manželom sú viac ako 20 rokov 

v starobnom  dôchodku. Vzhľadom k tomu sú ich finančné možnosti obmedzené, preto ponúkajú za 

1 m2 maximálne 3 €. Pozemok v žiadnom prípade nechceme predať k stavebným účelom, bude 

naďalej užívaný ako záhrada k rekreačným účelom našej rodiny. 

 

Bc. Stanislava Gregušová, správkyňa obecných pozemkov – dáva do pozornosti skutočnosť, že na 

dnešnom zasadnutí je potrebné schváliť dôvod osobitného zreteľa, nie samotný odpredaj, ani cenu. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – je p. Havrlantová ochotná zaplatiť poplatok za znalecký 

posudok v sume cca 150 €? 
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(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – určite nebudeme nahadzovať kšefty do pokladne  

                                                 odhadcom, obec bude postupovať podľa cenovej mapy pozemkov) 

 

p. Havrlantová – na margo ceny ešte podotýka, že tam nemajú ani nádobu na odpad, donedávna 

chodili až k autobusovej zastávke a pritom tu poplatok za odpad platia vyšší ako v Ostrave za 2 

osoby. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

za prebytočný majetok Obce Makov pozemok: 

- CKN 11379/2 Záhrada o výmere 361 m2, 

vedený na LV č. 12189 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, vlastníka pod B1 

Obce Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129 pod spoluvlastníckym podielom 1/1, 

v extraviláne k. ú. Makov, časť obce Makov – Kopanice – Zadné Kršlisko. 

 

B/ S ch v a ľ u j e 

 

zámer na odpredaj prebytočného majetku Obce Makov, a to pozemku: 

- CKN 11379/2 Záhrada o výmere 361 m2, 

vedenom na LV č. 12189 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, vlastníka pod B1 

Obce Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129 pod spoluvlastníckym podielom 1/1, 

v extraviláne k. ú. Makov, časť obce Makov – Kopanice – Zadné Kršlisko ako prípad hodný 

osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 8, písm. e) zákona SNR č.138/1991 Zb. o majetku obcí v 

znení neskorších predpisov  a IV. časti a čl. 17 a) platných Zásad hospodárenia a nakladania s 

majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, 

bod B, zo dňa 08.10.2014.   

 

O odkúpenie pozemkov CKN 11379/2 požiadali manželia PaedDr. Zdeněk Havrlant a Marie 

Havrlantová, Solná 1, 702 00  Moravská Ostrava, ČR žiadosťou zo dňa 14.08.2019, ktorú Obec 

Makov prevzala dňa 19.08.2019.  

 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že pozemok CKN 11379/2 využívajú žiadatelia od 09/1976 ako  

záhradu, kedy odkúpili chalupu Kopanice č. 113. 

Pozemok vznikol zápisom pozemkových úprav, ktoré prebiehali v Obci Makov a po ich zápise 

si vlastníci nehnuteľnosti rekreačnej chaty súp. č. 113 môžu dovysporiadať nimi užívanú 

nehnuteľnosť – pozemok. 

 

C/ B e r i e  n a  v e d o m i e 

 

žiadosť manželov PaedDr. Zdenka Havrlanta a Marie Havrlantovej, Solná 1, 702 00  Moravská 

Ostrava, ČR žiadosťou zo dňa 14.08.2019 o odkúpenie pozemku CKN 11379/2 Záhrada o výmere 

361 m2. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Ing. Stanislav 

Gašparík, Rudolf Greguš,Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.102/2019 bolo prijaté. 

 

 

4/D SCHVÁLENIE ODPREDAJA PREBYTOČNÉHO MAJETKU – POZEMKU CKN  

      231/2,  CKN 231/3 V CENTRE (BOŽENA BOBULOVÁ, URMINCE 438) 

 

 

Dňa 03.04.2019 si pani Božena Bobulová, Urmince 438, 956 02  Urmince podala žiadosť 

o odkúpenie pozemku EKN 5109 – CKN 231 = výmera cca 159 m2. 

Obecné zastupiteľstvo v Makove na svojom zasadnutí dňa 24.04.2019 prijalo uznesenie č. 76/2019, 

ktorým schválilo majetko-právne vysporiadanie pozemku EKN 5109 s tým, že majetko-právne 

vysporiadanie pozemku sa uskutoční priamym predajom na základe znaleckého posudku. 

Informovala o tom Bc. Staniaslava Gregušová, správkyňa obecných pozemkov. 

 

Obec Makov si objednala vyhotovenie geometrického plánu, ktorým sa prenesie pozemok EKN 

5109 do CKN stavu u firmy GEODÉZIA ČADCA s. r. o., Ing. Jana Fuljerová. Nakoľko pri 

kontrole údajov v katastri sa zistili rôzne nedostatky v mapových podkladoch v katastri 

nehnuteľností, platný geometrický plán bol predložený Obci Makov dňa 26.07.2019. Následne bol 

tento GP zaslaný na kataster na zápis. 

 

Zároveň si Obec Makov u Ing. Františka Ščuryho, súdneho znalca, objednala vypracovanie 

znaleckého posudku na novovzniknuté pozemky CKN 231/2 a 231/3. Znalecký posudok Obec 

Makov prevzala dňa 23.09.2019. 

 

Kúpna cena (všeobecná hodnota) 14,22 €/1 m2 bola stanovená v zmysle znaleckého posudku č. 

62/2019 vypracovaného Ing. Františkom Ščurym, Čadečka 2159, 022 01  Čadca. 

 

Okrem toho kupujúci Božena Bobulová zaplatí predávajúcej Obci Makov náklady: 

- za vyhotovenie geometrického plánu č. 24/2019 vypracovaného GEODÉZIOU ČADCA, s. r. o., 

Ing. Jana Fuljerová, Vyšný koniec 216, 02,3 54  Turzovka, ktorým sa odčlenili pozemky CKN 

231/2 a 231/3 z pozemku EKN 5109 vo výške 247 €, 

- za vyhotovenie znaleckého posudku č. 62/2019 vypracovaného Ing. Františkom Ščurym, 

Čadečka 2159, 022 01  Čadca, ktorým bola stanovená všeobecná hodnota 14,22 €/1 m2 vo 

výške 156,80 €, 

- za vyhotovenie kúpnej zmluvy vo výške 70 €, 

- poplatok za odvkladovanie kúpnej zmluvy vo výške 66 €. 
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 Celkom kúpna cena a náklady spojené s kúpou pozemku predstavujú:  

 2.204,10 € + 56,88 € + 247 € + 156,80 € + 70 € + 66 € = 2.800,78 €.  

 

Kupujúci zaplatí kúpnu cenu pozemkov a náklady spojené s kúpou oproti vystavenej faktúre 

v termíne splatnosti faktúry na účet Obce Makov, resp. v hotovosti do pokladne Obce Makov. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4/D: 

p. Martin Pavlík, starosta obce – od p. Bobulovej sme obdržali písomný nesúhlas so schválenou 

cenou za odkúpenie pozemku. V liste uvádza, že pozemok je využívaný niekoľko rokov ako 

vlastníctvo p. Rudolfa Pavelu, nakoľko sa obec ako vlastník o tento pozemok nikdy nestarala. Cena 

14,22 €/m2 je prehnaná, nakoľko nejde o stavebný pozemok. Pani Bobulová  podotýka, že znalecký 

posudok bol vykonaný na základe ponúk na predaj pozemkov realitných kancelárií. Ďalej 

poznamenáva skutočnosť, že pozemky v obci sú bežne odpredávané v cene maximálne za 6 €/m2 

a bez znaleckého posudku. O znalecký posudok nežiadala a ani ju obec neupozornila, že bude 

znášať náklady za jeho vyhotovenie, preto s týmito nákladmi nesúhlasí. Pani Bobulová je rodáčka 

z Makova, dom zdedila po ujovi Rudolfovi Pavelovi. Sám p. Pavela údajne v roku 2006 podával 

žiadosť o odkúpenie pozemkov o výmere 616 m2, schválený mu bol vtedy odpredaj len 309 m2. 

Ostatná časť zostala vo vlastníctve obce a náklady na údržbu a kosenie vznikajú užívateľke. 

Zároveň uvádza, že pozemok nie je možné ani plnohodnotne využívať a zastaviť napr. terasou, 

altánkom, nakoľko zo strechy susedov padá v zime sneh, keďže ich dom je postavený na hranici 

pozemku. V prípade trvania na cene vyššej ako 6 €/m2, nebude mať o jeho kúpu záujem. Toľko 

z listu p. Bobulovej. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – na jednej strane je fajn, že obec má možnosť rozhodnúť 

predávať pozemky aj podľa znaleckého posudku. Ak zoberieme do úvahy, že pozemok je v centre, 

určite tá cena môže byť vyššia. Stanovená cena 14 €/1 m2 daná znalcom je podľa neho vysoká. 

Nemá s predajom alebo s kúpou pozemkov skúsenosti a berie aj názor Mgr. Slávikovej, že 14 € je 

ešte aj málo, on sa nad tým zamýšľa z ľudského hľadiska a pripadá mu za 155 m2 – ový pozemok, 

ktorý nie je stavebným pozemkom 2 200 €  veľa. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – cena 14 € za 1 m2 nie je vysoká, je to znalecký posudok, 

v Makove sa pozemky predávajú aj za 27 €. Žiada, aby sa prijalo uznesenie na vypracovanie 

cenovej mapy pozemkov v závislosti od druhu a lokality pozemku s termínom do konca roka 2019. 

Cenovú mapu treba dať vypracovať znalcovi. Na najbližšie zasadnutie OZ by bola rada, ak by bol 

predložený aspoň jej návrh, potom to dopracujú. 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – navrhuje pozemky nepredávať, kým nebude  

                                                               vypracovaná a schválená cenová mapa. Naozaj sa  

                                                               nevyhneme tomu, že budeme ako na tureckom bazáre.  

                                                               Bude to lepšie aj pre starostu, aj pre zastupiteľstvo.) 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – 14 € za m2 je cena úplne nízka, hocikto by to kúpil aj za 20 

€. A záujem o kúpu má p. Bobulová, obec nemusí predávať. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – nemá rada inštitút osobitného zreteľa, využíva sa, ak je 

jediný kupujúci od obce a ak sa ale o cene dohodnú dopredu. My sme asi jediná obec bez dohody. 

Príprava osobitného zreteľa je na starostovi, ktorý vopred dohodne cenu so žiadateľom. Ak sa so 

žiadateľom nedohodne o cene, nemôže ísť o osobitný zreteľ. 
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(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – pomoc starostovi by bolo stanoviť minimálnu cenu za  

                                                                  predaj pozemkov) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – súhlasí s predajom cez osobitný zreteľ, ale 

nech je už aj s predbežným návrhom o cene, dohodnutým so žiadateľom. Nejde jej ani tak o 3 €, o 6 

€, o 14 €, osobne ale potrebuje napr. posudok odborníka, pretože sama nemá znalecké znalosti, čo 

sa pozemkov týka. Svojim sedliackym rozumom, to, čo jej starosta vytkol, hovorí, že pani by to 

predala za 3 €. Prečo práve títo ľudia, čo tu prišli by si to mali zliznúť, pretože obec potrebuje 

peniaze? Ďalšia vec , každý tu teraz argumentuje s p. Tabačkom, ktorému sa pozemky odpredali za 

3 € za m2 . Ukončime to s ním raz a navždy. Ak si dobre pamätá, odpredaj za túto cenu bol niečím 

podmienený, či už maskotom školy alebo verejným vystúpením. Pokiaľ sa toto nevyrieši, 

hlasovania sa bude zdržiavať stále. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – zákon o majetku obcí hovorí: 

„Ak tento zákon neustanovuje inak, prevody vlastníctva majetku obce sa musia vykonať: 

a) na základe obchodnej verejnej súťaže, 

b) dobrovoľnou dražbou alebo 

c) priamym predajom najmenej za cenu vo výške všeobecnej hodnoty majetku stanovenej podľa 

osobitného predpisu.“ 

Osobitný zreteľ je výnimka, cenovú mapu stanovíme na základe posudkov a potom môžeme  

stanoviť aj najnižšiu cenu. V Čiernom u Beloni predávame za 6 €, nikto tam nerobil oficiálny 

znalecký posudok. 

Súhlasí s najnižšou cenou 6 €, ale nie aj za TTP, aj za les, aj za zastavanú plochu ako to chce p. 

Jozef Pavlík.  

Pokiaľ ide o p. Bobulovú, pozemok je mimo pozemkových úprav. V roku 2006 p. Pavela kupoval 

od obce pozemok, podrobnosti si už nepamätá. P. Pavelovi s tým pomáhal Ing. Stanislav Kubinec. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – prečo by sme mali obecné pozemky predávať lacno? Nech  

                                                                   je obec bohatšia, aby sa mohlo v obci niečo robiť.) 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – znalecký posudok je normálna vec, druhá vec je ale 

prieskum trhu na jeho vypracovanie. Ide o nakladanie s majetkom obce a prípad p. Bobulovej nie je 

podobný so žiadateľmi, ktorí si odkupujú pozemky po pozemkových úpravách.  

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ  - veľakrát sa spomína internet, že sú tam uvedené ceny za 

predaj nehnuteľností a tie sa porovnávajú. Otázkou je, či naozaj sa za takú cenu aj skutočne 

predáva. V posudku znalec totiž vysvetľuje, ako k cene došiel – spriemeroval ceny z internetu. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – nechce, aby to vyzeralo, že nepomáhame 

starostovi, samozrejme obec potrebuje peniaze, chce však, aby sme mali nejaké pravidlá a všetko 

mali dopredu na papieri. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – cenová mapa pozemkov nie je obvyklá, vyplynulo to iba 

z pozemkových úprav a zo žiadostí o odkúpenie. 

Čo sa týka platby za znalecký posudok pri p. Bobulovej, v liste píše, že ho nezaplatí. Toto sa ale 

dohaduje dopredu. Ona o tom nevedela? Ak pozemok p. Bobulová nekúpi, znamená to niečo pre 

obec? Zrejme ho bude využívať naďalej. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – buď s ňou uzatvoríme nájomnú zmluvu alebo pozemok  

                                                            predáme inému.) 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – máme tu principiálne dve veci. Keď je tu predaj 

nepodliehajúci pozemkových úprav a ROEPu, je to v poriadku, to nikto nerozporuje, problémom sú 
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tu ale pozemky vzniknuté z titulu pozemkových úprav. Keď si ľudia povedia, že to nekúpia, tak to 

nekúpia a obec vo finále ani moc nezíska.  

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia predloženého Mgr. Martou Slávikovou, poslankyňou OZ: 

 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

ž i a d a 

 

starostu obce vypracovať do budúceho zasadnutia obecného zastupiteľstva metodiku a návrh 

cenovej mapy pozemkov v obci Makov. 

 

                                                                                                                                 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

 Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Jozef Pavlík 

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.103/2019 bolo prijaté. 

 

 

Návrh ďalšieho uznesenia predloženého Mgr. Martou Slávikovou, poslankyňou OZ: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e, 

 

že Obec Makov nebude pozemky predávať, kým nebude schválená cenová mapa pozemkov. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 4 Ing. Daniel Brezina, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 2 Rastislav Gajdoš, Ing. Marián Masnica 

Zdržal sa 3 Jozef Pavlík, Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Janka Petrovičová 

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

Návrh uznesenia nebol  schválený – uznesenie nebolo prijaté. 

 

 

POKRAČOVANIE DISKUSIE K BODU PROGRAMU č. 4/D: 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – týmto uznesením o zastavení predaja pozemkov, kým 

nebude cenová mapa, by sme zastavili proces dovysporiadania pozemkov, žiadatelia sú starší ľudia. 

Teraz to zastavíme a budeme čakať pol roka. 

(Bc. Stanislava Gregušová, správkyňa obecných pozemkov – to nebude trvať pol roka, ale aj rok  

                                                       a dva, kým sa poslanci dohodnete. Keď tu bude aj 15 ľudí,  

                                                      každý má svoj názor a každý si dáva svoje návrhy na cenu  

                                                     pozemkov a jeden bod sa tu  prejednáva aj hodinu.) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – keď budú ceny stanovené, nebudeme sa dohadovať.) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – plne súhlasí so Stankou Gregušovou. Od začiatku, čo tu sedí, 

najviac času na zastupiteľstve venujeme nakladaniu s majetkom obce, konkrétne odpredaju 

pozemkov. A až teraz po 4. zastupiteľstve sme prijali uznesenie na tvorbu cenovej mapy. 

Investovali sme do toho dosť času, energie a v podstate neprišli na nič. Ing. Gašparík hovorí, aby 

sme predaje nezastavovali. Má opačný názor, práveže by sme to mali zastaviť, pretože sme 

v nejakom komplikovanom kostrbatom provizóriu a to sa mu nepáči. 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – my sa ale nehandrkujeme o cenách, ale o systéme, ktorý musí  

                                                     byť, kľudne  dvihne ruku za 20 € v centre a za 6 € na Kršlisku) 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – toto je komplikovaná vec, je to majetok, čo, kvôli čomu sa  

                                                    rozhádajú rodiny. Je ťažké dať do toho pravidlá.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – pri spracovaní cenovej mapy sa treba zamerať iba na časti, 

kde obec vlastní pozemky. Nie je relevalentné ju robiť pre celú obec. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – urobme cenovú mapu pre celú obec, môže niekto mať  

                                                          záujem aj o darovanie pozemku) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – nadviazal by ešte na Stanku, že sa budeme dohadovať aj rok-

dva, to je ale tá naša zodpovednosť, aby sme sa dohodli. Problém blokovania predaja pozemkov 

nevidí, keď cenová mapa bude už na najbližšom zasadnutí. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – navrhuje písomne p. Bobulovej odpovedať a vyzvať ju, že 

buď bude cenu akceptovať alebo s ňou uzatvoríme nájomnú zmluvu, resp. pozemok ponúkneme  na 

odpredaj inému. 

  

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – v liste ale p. Bobulová argumentuje aj tým, že 

bežne predávame za 6 € a takisto, že ju nikto neupozornil na to, že  bude platiť aj znalecký posudok. 
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(Bc. Stanislava Gregušová – zápisnica je verejne každému dostupná) 

(Mgr. Marta Sláviková – v uznesení ale nebolo dané, že bude znášať náklady aj za znalecký  

                                        posudok, iba za geometrický plán.) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – sťahuje bod z rokovania s tým, že to s p. Bobulovou ešte 

odkomunikuje a na ďalšom zasadnutí obecného zastupiteľstva sa odpredaj pozemku opäť 

prejedná. 

 

 

4/E ZÁMER ODPREDAJA PREBYTOČNÉHO MAJETKU - POZEMKOV CKN 8920,  

      CKN 8921, CKN 8922, CKN 8923, CKN 8924 V ČASTI MAKOV – TROJAČKA –  

      U JANOVCOV (MÁRIA BÖHMOVÁ, STUCHLÍKOVEC 738, ORLOVÁ 4 – LUTYNĚ) 

 

So žiadosťou p. Böhmovej o odkúpenie pozemkov poslancov oboznámila Bc. Stanislava 

Gregušová, správkyňa obecných pozemkov. 

Zápisom pozemkových úprav do katastra nehnuteľností sa Obec Makov stala vlastníkom 

a spoluvlastníkom pozemkov pod niektorými stavbami, kde vlastníci stavieb nemali vysporiadané 

vlastníctvo pozemkov. Takto sa Obec Makov stala vlastníkom aj nasledovných pozemkov: 

- CKN 8920 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 62 m2 (stavba Trojačka 107), 

- CKN 8921 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 37 m2 (stavba) 

- CKN 8922 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 15 m2 (stavba) 

- CKN 8923 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 9 m2 (stavba) 

- CKN 8924 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 593 m2 (dvor okolo stavieb). 

 

Pani Márie Bőhmovej, Stuchlíkovec 738, 735 14  Orlová 4 – Lutyně, ČR požiadala o odkúpenie 

pozemkov CKN 8920, 8921, 8922, 8923 a 8924 žiadosťou zo dňa 20.08.2019. 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že na týchto pozemkoch stojí dom – Trojačka č. 107, ktorý postavil 

jej dedko Jozef Koleno v 50-tych rokoch. Pozemky si vtedy odkúpil, avšak nie je od toho žiaden 

doklad. 

Pozemky vznikli zápisom pozemkových úprav, ktoré prebiehali v Obci Makov a po ich zápise si 

vlastníčka nehnuteľnosti rekreačnej chaty súp. č. 107 môže dovysporiadať ňou užívané 

nehnuteľnosti – pozemky. 

Nakoľko pozemky CKN 8920, 8921, 8922, 8923 a 8924 sú pre Obec Makov nepotrebné, 

prebytočné, obec ich nevyužíva, navrhujeme ich odpredaj p. Márii Bőhmovej v zmysle jej písomnej 

žiadosti ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle §  9a, ods. 8, písm. b) zákon SNR. č. 

138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov a IV. časti a čl. 17 a) platných Zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného 

zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B zo dňa 08.10.2014.  

Vo svojej žiadosti pani Bőhmová uviedla, že žiada o priaznivú cenu pozemkov. 

 

Na dnešnom zasadnutí obecné zastupiteľstvo neschvaľuje cenu za odpredaj pozemkov, iba 

prebytočnosť uvedeného majetku obce a zámer odpredaja pozemkov, vrátane osobitného zreteľa. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

za prebytočný majetok Obce Makov pozemky: 

- CKN 8920 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 62 m2 

- CKN 8921 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 37 m2 

- CKN 8922 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 15 m2 

- CKN 8923 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 9 m2 

- CKN 8924 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 593 m2, 

vedené na LV č. 12189 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, vlastníka Obce 

Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129, v extraviláne k. ú. Makov, časť obce 

Makov – Trojačka – u Janovcov. 

 
B/ S ch v a ľ u j e 

 

zámer na odpredaj prebytočného majetku Obce Makov, a to pozemkov: 

- CKN 8920 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 62 m2 

- CKN 8921 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 37 m2 

- CKN 8922 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 15 m2 

- CKN 8923 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 9 m2 

- CKN 8924 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 593 m2, 

vedených na LV č. 12189 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, vlastníka Obce 

Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129, v extraviláne k. ú. Makov, časť obce 

Makov – Trojačka – u Janovcov ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 8, 

písm. e) zákona SNR č.138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  a IV. časti a 

čl. 17 a) platných Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených 

uznesením Obecného zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B, zo dňa 08.10.2014.   

 
O odkúpenie pozemkov CKN 8920, 8921, 8922, 8923 a 8924 požiadala Mária Bőhmová, 

Stuchlíkovec 738, 735 14  Orlová 4 – Lutyně, ČR žiadosťou zo dňa 20.08.2019, ktorú Obec 

Makov prevzala dňa 21.08.2019.  

 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že na týchto pozemkoch stojí dom – Trojačka č. 107, ktorý 

postavil jej dedko Jozef Koleno v 50-tych rokoch. Pozemky si vtedy odkúpil, avšak nie je od 

toho žiaden doklad. 

 

Pozemky vznikli zápisom pozemkových úprav, ktoré prebiehali v Obci Makov a po ich zápise si 

vlastníčka nehnuteľnosti rekreačnej chaty súp. č. 107 môže dovysporiadať ňou užívané 

nehnuteľnosti – pozemky. 

 
C/ B e r i e    n a v e d o m i e 

 

žiadosť Márie Bőhmovej, Stuchlíkovec 738, 735 14  Orlová 4 – Lutyně, ČR  o odkúpenie 

pozemkov: 

- CKN 8920 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 62 m2 

- CKN 8921 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 37 m2 

- CKN 8922 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 15 m2 

- CKN 8923 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 9 m2 

- CKN 8924 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 593 m2. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, Ing. Stanislav 

Gašparík, Rudolf Greguš,Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.104/2019 bolo prijaté. 

 

 

 

5.   SCHVÁLENIE 2. ÚPRAVY ROZPOČTU OBCE MAKOV PRE ROK  2019 

 

Nakoľko podľa zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení §11 ods. 4 písmena b) obecné 

zastupiteľstvo schvaľuje rozpočet obce a jeho zmeny, predkladá Ing. Irena Valičková, účtovníčka 

a rozpočtárka obce obecnému zastupiteľstvu na prerokovanie a schválenie  návrh 2. úpravy 

rozpočtu obce na rok 2019 na prerokovanie a schválenie. 

Dôvodom úpravy rozpočtu sú zmeny v rozpočte na bežné výdavky v rámci samosprávy a kapitálové 

výdavky, ktoré neboli  rozpočtované, nakoľko ide o schválené dotácie.  

Zároveň  nastala úprava rozpočtu na prenesený výkon štátnej správy na úseku školstva, na projekt 

asistenta učiteľa, na knihy, kde došlo k navýšeniu dotácie.     

Zároveň sú v úprave zahnuté aj zmeny v investičných zámeroch. 

 

Návrh 2. úpravy rozpočtu na rok 2019: 

Príjmy rozpočtu 2019 

     -     Správne poplatky zvýšenie o výšku  700 € 

     -     Dotácia od MV SR na PVŠS – školstvo dofinancovanie asistenta učiteľa pre žiakov                

           so zdravotným znevýhodnením zvýšenie o výšku 2 052 € 

     -     Dotácia z rozpočtu VUC zvýšenie o výšku  2 000 €  

      -   Transfer od UPSVR  Čadca na bežné výdavky na 2 pracovníkov výdajne ŠJ na obdobie 9-  

           12/2019 zvýšenie o výšku 5 440 €  

     -     Dotácia od MV SR na PVŠS na úseku matriky zvýšenie o výšku 218 €   

      -    Dotácia od MV SR na učebnice prvouky a cudzieho jazyka pre žiakov 2., 3., 4. a 5. ročníka   

           ZŠ zvýšenie  o výšku  555 € 

      -    Príjem prostriedkov na projekt ZŠ zo ŠR zvýšenie o výšku 16 947 €  

      -   Transfer od MF SR na Rekonštrukciu a modernizáciu verejného osvetlenia – kapitálové  

           výdavky zvýšenie o výšku 8 400 €  

           Spolu príjmy:   zvýšenie o 36 312 € 

Výdavky rozpočtu 2019 

- zvýšenie v PVŠS na úseku matriky bežné výdavky na mzdu a odvody matrikárky o výšku 

218 € 



22 

 

- zvýšenie bežných výdavkov na vodu v Dome smútku o výšku 700 € 

-    zvýšenie pre Základnú školu bežné výdavky na PVŠS o výšku 2 052 €  na asistenta učiteľa,   

      o výšku  555 € (dotácia na knihy), o výšku 16 947 € (projekt ZŠ s MŠ), t .j. celkom zvýšiť  

      o výšku 19 554 €  

- zvýšenie pre Výdajňu školskú jedáleň bežné výdavky od UPSVR Čadca o výšku 5 440 €, 

a to: mzdy o výšku 3 952 €, odvody o výšku 1 381 € a OOPP o výšku 107 € 

- zvýšenie kapitálových výdavkov na detskom ihrisku v Čiernom o transfer od VUC o výšku 

1 000 € 

- zvýšenie na Verejnom osvetlení bežné výdavky o transfer od VUC o výšku 1 000 € 

a kapitálové výdavky o výšku dotácie od MF SR -8 400 € 

       Spolu výdavky: zvýšenie o 36 312 € 
  

Návrh investičných akcií k 31.12.2019 

Zníženie výdavkov investičných nerealizovaných akcií a nespotrebovaných bežných výdavkov: 

Bežné výdavky 

1. Nákup interiérového vybavenie DK                 - 5 000 € 

    Celkom :                                                          - 5 000 € 

 

Kapitálové výdavky 

1. Vysporiadanie pozemkov pod miestnymi komunikáciami              - 4 000 € 

2. Vysporiadanie vodovod KRUOVSKÝ  VRŠOK                           -  1 000 €   

3. Rekonštrukcia interiéru DK                                                             -  5 000 € 

4. Vchodové dvere od rampy do DK Makov                                      -  2 000 €  

5. Rekonštrukcia – zateplenie BD17                                                   - 10 000 € 

6. Výstavba prístrešku pri BD Štandard 210, Makov 383                   -  4 000 €  

7. Prípravná projektová dokumentácia na bezbariérový vstup 

    do ZS Makov 211                                                                             -  3 000 € 

8. Projektové dokumentácie na projekty                                              -  7 000 € 

  Celkom:                                                                                             - 36 000 € 

 

Návrh na použitie: 

1. Prekladka vodovodu                                                                       15 000 €  

2. Lavička za OU                                                                                20 000 € 

3. Rekonštrukcia kúpelky a okná ZPS Makov                                     6 000 €  

    Celkom:                                                                                          41 000 € 

 

Rozpočet po úprave investičných akcií: 

Bežné príjmy:            2 060 683 €                                 Bežné výdavky          2 030 211 €       

Kapitálové príjmy          79 400 €                                  Kapitálové výdavky      224 902 € 

Finančné príjmy           128 762 €                                  Finančné operácie          13 530 € 

Príjmy celkom         2 268 845 €                                  Výdavky celkom      2 268 643 € 

 

Rozdiel:  Príjmy – výdavky =  + 202 € 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 5: 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce -  informoval poslancov OZ o investičných zámeroch do konca roka 

2019. Chceli sa pustiť do projektovej dokumentácie na bytový dom na Vodárenskej ulici, všetko 

ostatné viažu na úpravu toku Kysuce, nakoľko chceme využiť techniku, ktorú tu firma má. V roku 

2012 sa Obec Makov zaviazala, že v rámci projektu uhradíme prekládku vodovodu smerom do časti 
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Potok. Hoci s týmto zaviazaním ako starosta nesúhlasil, musel to akceptovať, pretože by zastavili 

stavbu. Podľa projektu by táto prekládka mala stáť 8 500 € + DPH. 

Ďalšie peniaze budú potrebné na šachtu a vyústenie unikajúcej vody od Poľovníckej chatky do 

potoka, predpokladajú cenu 15 000 €. Zabezpečiť chcú aj rezervoáre vody, ktoré budú slúžiť aj ako 

protipožiarne nádrže alebo na zavlažovanie, treba zakopať skruže. 

Pod koryto Kysuce chceme uložiť potrubie na využitie uloženia káblov, nachystať chráničku. 

K premiestneniu lavičky k zariadeniu pre seniorov potrebujeme vytvoriť pilier, aby mohli ľudia 

prechádzať na pešiu zónu. 

Taktiež chceme začať s realizáciou lávky s prestrešením za obecným úradom, nachystané sú piliere, 

začne sa s hlavnou konštrukciou za cca 20 000 €. 

V zariadení pre seniorov je kritická situácia na vrchnom poschodí, treba vymeniť zopár okien za cca 

6 000 €. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v návrhu je v položke zdravotné stredisko vyhodená výmena 

vchodových dverí, toto by bolo ale nutné zrealizovať. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – takisto zastáva názor, že zdravotné stredisko je 

dôležité, ale ak máme možnosť využiť techniku a pomôžu nám s realizáciou, treba to využiť. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – tiež sa prikláňa za využitie mechanizmov,  keď máme tú 

možnosť, sú to veci pre  obec potrebné. 

Veľmi potrebné sú ale aj dvere na zdravotnom stredisku a ak sa nemusí naraz realizovať pri 

zdravotnom stredisku aj bezbariérovosť, ktorej projekt bol naplánovaný v rozpočte, treba vymeniť 

aspoň tie dvere do konca roka. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – s investičnými akciami súhlasí, ale dvere na zdravotnom 

stredisku nemôžeme opomenúť. V rozpočte pre dom kultúry zostalo 6 000 €, mohli by sa peniaze 

presunúť na zdravotné stredisko a urobiť tie dvere. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – lekárka hovorila, že problém pretrváva aj s elektrikou 

v budove zdravotného strediska a revízor nechce podpísať revíznu správu. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – robí sa projektová dokumentácia, problém sa trošku odstránil  

                                                      znížením počtu prietokových ohrievačov.) 

 

Treba záväzne prijať uznesenie, aby sa to zakomponovalo do rozpočtu. 

(p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – mali sme to predsa schválené, aj zahrnuté v rozpočte) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – v poriadku, že chceme urobiť prekládku vodovodu. SEVAK sa 

nebude na tomto spolupodieľať?  

(p. Martin Pavlík, starosta obce – osobne bol u vedenia SEVAKu, trval na tom, že to nebudeme my  

                                               financovať, zvolali stretnutie, ale nevyriešili sme nič, nakoľko sme sa  

                                              ešte v roku 2012 zaviazali, že prekládku zafinancujeme my, tak ako  

                                              most VÚC.) 

 

Ing. Marián Masnica ďalej podotýka, že regulácia Kysuce je obrovskou stavbou. Platí firma 

oficiálne za stavenisko? 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – pri schválení záverečného účtu mal dotaz ohľadom rezervného 

fondu. K 31.12.2018 bolo  uvedené, že v rezervnom fonde je 54 627 €. V rozpočte pre rok 2019 

však bol uvedený zostatok na rezervnom fonde k 1.1.2019 suma 9 700 €. Je to už v poriadku? Chce 

to vysvetliť.  
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(Ing. Irena Valičková, účtovníčka a rozpočtárka obce – 9 700 € je presne na účte rezervného fondu  

                                               a rozdiel bol na bežnom účte. V roku 2017 schválili poslanci 28 000  

                                               € použitie na kapitálové výdavky, urobila chybu, že to neodúčtovala.  

                                              V roku 2018, keď sa schvaľoval záverečný účet za rok 2017, schválili  

                                              celých 41 770 €  na preasfaltovanie. Jediná chyba tam iba je, že  tam  

                                              nemá byť 54 627 €, ale zostatok od odúčtovaných 28 000 € a nie je to  

                                              prevedené z bežného účtu na rezervný fond. Pri záverečnom účte bolo  

                                              povedané, že nakoľko bola strata 107 000 , má sa rezervný fond použiť  

                                             na vykrytie straty. 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – opätovne podotýka, že podľa oficiálneho dokumentu je  

                                                konečný stav rezervného fondu k 31.12.2018  54 000 € a do  

                                               rozpočtu pre rok 2019 dali sumu 9 700 €. Čiže ešte je tam 40 000 €,  

                                               ktoré môžu použiť.) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – prešla sa okolo rieky, kde sa tok upravuje. Naozaj pôjde 

tok oveľa rýchlejšie než predtým. Zdá sa jej, že boky sú veľmi úzke, keby náhodou do koryta niekto 

spadol, brehy sú tak príkre, že človek nemá šancu sa odtiaľ vyškriabať. Myslí sa na to napr. 

rebríkmi v nejakých intervaloch? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to posledný takýto betónový projekt SVP, je to projekt mimo  

                                                   nás, nevieme to ovplyvniť. Na druhej strane, keďže takéto projekty  

                                                   končia, asi to fakt  nie je moc dobré.) 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – takto sa to robí iba preto, aby znížili náklady  stavby  

                                   a nemá to žiaden význam na ochranu, mal byť zachovaný prietok koryta  

                                   a keď sa pozrieme, koryto je strašne úzke, vojde sa nám tam menej vody,  

                                   voda sa nám rýchlejšie vybreží už na Makove. Je to nešťastná stavba, je to asi  

                                  jeden z najhorších príkladov vodohospodárov.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – chce dať do pozornosti most pri rodinnom dome 

Bernátovcov, kde stavba končí. Už teraz im odnieslo časť pozemku a to neboli veľké búrky. Na jar 

už most nevydrží, dalo by sa im potom nejako pomôcť? Vraj oslovili aj Povodie Váhu, nepochodili 

však, že je to osobný majetok. 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – nijaká verejná stavba nemôže predsa ohroziť vlastníctvo  

                                                                     a majetok ľudí, treba vyvolať jednanie) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – upozorniť na túto situáciu môže, možno by pomohlo aj nasypať  

                                                kamene) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – v projektovej dokumentácii regulácie Kysuce splavy zahrnuté 

určite boli, treba na nich tlačiť, aby tam naozaj boli. Dáva do pozornosti splav za zariadením pre 

seniorov, takto by mal vyzerať v zmysle štandardov EÚ. Ak však splavy z projektu vyhodili a nie 

sú tam zahrnuté, treba na nich tlačiť, aby ich urobili, pretože tok je naozaj zrýchlený. Druhá vec je 

tá, ktorú spomínala Mgr. Petrovičová. Ak by niekto do rieky spadol, dúfajme, že nie, rieši sa to 

zábradliami, bezpečnosť je takto riešená aj schodmi ku každému vchodu nehnuteľnosti. 

Upozorňuje, že treba s firmou komunikovať a tlačiť na nich, kým sú v obci, keď odídu, už to potom 

nikto nikdy neurobí. 

Čo sa týka rodiny Bernátovej, splav končí u nehnuteľnosti p. Suranovej, cca 1 km od nich, to 

zrejme s nimi nesúvisí. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – regulácia vodných tokov sa robí za účelom ochrany bezpečnosti 

občanov, za účelom ochrany ľudského života a ich nehnuteľností, nie aby sa  ochrana zdegradovala, 

myslí si, že vedia, čo robia, možno im treba viacej dôverovať, treba s nimi komunikovať, či splavy 

a iné ochrany budú realizovať. Na margo toho, že občania z Vysokej budú teraz kvôli nám chudáci 
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môže povedať len jedno. Nikto nemá zakázané uchádzať sa s projektom o reguláciu vodného toku, 

Kysuca by mohla byť vyregulovaná až po Budatín, mohol to byť projekt pre celé Kysuce.  

Zbytočne by nestrašil negativizmom voči regulácii toku Kysuca pri protipovodňových opatreniach. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – väčší problém  je s mostom v časti Obracané. Je už veľmi 

obnažený, nebude trvať dlho a spadne. Vopred na to upozorňuje. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – naposledy sme schválili uznesenie, ktorým bolo pri rozpočte  

v položke domu kultúry pri kapitálových výdavkoch zníženie o 10 000 € a táto suma mala byť 

navýšená na rozpočet vybudovania lávky za domom kultúry a na detské ihrisko pri futbalovom 

ihrisku. Pri terajšom rozpočte toto upravené nie je, v uvedených položkách je to rovnako. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – už je detské ihrisko hotové? A koľko stálo? 

(Ing. Irena Valičková – ihrisko stálo 5 500 €) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – obec zakúpila palisády, ostatné robíme sami) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – čo konkrétne plánujú robiť v zariadení pre seniorov? Bude sa 

to realizovať podľa projektovej dokumentácie, ktorá bola spracovaná? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – v podkroví sa vymenia najhoršie okná, budú to robiť  

                                                                  podľa vlastného uváženia) 

    

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ  - v príjmovej časti si všimol transfer od ÚPSVaR na bežné 

výdavky pre 2 zamestnancov výdajne školskej jedálne. Bude to postačujúce? Zaujímali by ho aj 

informácie ohľadom stravy zadarmo pre žiakov školy. Je situácia naozaj taká dramatická, aká sa 

líčila v médiách? Vyskytli sa nejaké problémy? 

 (p. Martin Pavlík, starosta obce – nás sa to až tak veľmi negatívne nedotklo, v tomto smere nám  

                                                posila dvoch ľudí postačuje. Na túto zmenu sme prešli plynulým  

                                                spôsobom, strava zadarmo je pomoc pre sociálne slabšie rodiny.) 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – presnú štatistiku nevie, ale môže povedať, že oveľa viac  

                                          detí sa stravuje ako sa stravovalo. Žiak stravu dostane, ak je aspoň na 1  

                                          vyučovacej hodine a stravu si zoberie, inak obed musí zaplatiť. Nakúpili  

                                         sme do výdajne  stoly, stoličky, aby mohlo obedovať naraz viac  

                                         detí. Najviac stravníkov je po 5. a 6. hodine, nie je to ale nezvládnuteľné.) 

(Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – je rád, že to funguje tak, ako má. Chce poďakovať tým, ktorí  

                                           zabezpečujú chod stravovania a vďaka ktorým je to vlastne bez  

                                           problémov. Niekedy Stano Gašparík spomínal, že negatívom by mohlo  

                                           byť,  keď bude strava zadarmo, že deti si nebudú vážiť jedlo, bude sa  

                                           vyhadzovať.  Práve  táto sankcia, keď si dieťa nezoberie obed, môže byť  

                                          pre rodičov čiastočné riešenie, aby si deti jedlo vážili. Myslí si, že deťom   

                                           to práve pomôže.) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia, predloženého Mgr. Jankou Petrovičovou, poslankyňou OZ: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ ž i a d a 

 

starostu obce, p. Martina Pavlíka, vyvolať rokovanie so Slovenským vodohospodárskym podnikom, 

a.s.  ohľadom bezpečnostných prvkov a splavov, ktoré boli pôvodne v projektovej dokumentácii 

Úpravy toku Kysuce.       

                                                                                                                          

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica,  

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Mgr. Marta Sláviková 

Nehlasoval 0 
 

 

 

B/  S ch v a ľ u j e 

 

2. úpravu rozpočtu  Obce Makov na rok 2019: - príjmová časť:     2 268 845 € 

                                                                           - výdavková časť:  2 268 643 € 

 

                                                                                                                                 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.105/2019 bolo prijaté. 

 

 

  6.   SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O POSKYTOVANÍ SOCIÁLNYCH SLUŽIEB  

        V ZPS MAKOV 62 

 

S návrhom VZN, ktoré tvorí prílohu zápisnice, informovala poslancov Mgr. Martina Dodeková, 

vedúca ZpS. Návrh  
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Úprava VZN Obce Makov o poskytovaní sociálnych služieb v Zariadení pre seniorov Makov je 

navrhnutá z týchto dôvodov: 

- úhrada na pokrytie nákladov na nákup surovín a  réžiu je nedostatočná, 

- možnosť odhlásenia dvoch jedál denne, 

- návrh prijímateľov sociálnej služby na zvýšenie úhrady za nákup surovín pre zlepšenie kvality 

stravy. 

 

Stravná jednotka pre prijímateľa sociálnej služby, ktorému sa poskytuje starostlivosť                        

v zariadení pre seniorov celoročne alebo týždenne s počtom odoberaných jedál zodpovedajúcim 

celodennému stravovaniu, je pri poskytovaní stravy na deň a na prijímateľa sociálnej služby v sume 

2,49 € za suroviny a 0,50 € réžia. 

Stravná jednotka prijímateľa sociálnej služby, ktorému sa poskytuje diabetická diéta, bielkovinová 

diéta, výživná alebo špeciálna diéta je 3,12 € za suroviny a 0,50 € réžia. 

 

Výška stravnej jednotky na deň pre prijímateľa sociálnej služby  

Typ stravy Stravná 

jednotka/deň 

Suroviny Réžia 

Racionálne stravovanie 2,99 EUR 2,49 EUR 0,50EUR 

Diabetická, bielkovinová, 

výživná, špeciálna diéta 

3,62 EUR 3,12 EUR 0,50EUR 

 

 

Nakoľko je táto suma nedostačujúca na pokrytie nákladov na nákup surovín a réžiu, preto 

navrhujeme nasledovné zvýšenie stravnej jednotky a réžie:  

 

1. Pri racionálnej strave, šetriacej diéte a neslanej diéte na suroviny 3,90 € a réžiu 1,10 €. 

 

 suroviny:                                          réžia: 

 raňajky 12 % - 0,47 €                         0, 13 € 

 desiatu 9 % -    0,35 €                         0,10 € 

 obed 40 % -     1,56 €                         0,44 € 

 olovrant 9 % -  0,35 €                         0,10 € 

 večeru 30 % -   1,17 €                         0,33 € 

 

 Spolu 100 %     3,90 €                        1,10 € 

 

   

2. Pri diabetickej diéte, bielkovinovej diéte, výživnej diéte a špeciálnej diéte na suroviny  

4,90 € a réžia 1,10 €. 

  

suroviny:                                             réžia: 

 raňajky 11 % -       0,55 €                   0,12 € 

 desiatu 8 %    -       0,39 €                   0,09 € 

 obed 40 % -           1,96 €                    0,44 € 

 olovrant 8 % -        0,39 €                   0,09 € 

 večeru 27 % -         1,32 €                   0,30 € 

 druhú večeru 6 % - 0,29 €                   0,06 € 

 

 Spolu 100 %           4,90 €                    1,10 € 
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Návrh výšky stravnej jednotky na deň pre prijímateľa sociálnej služby 

Typ stravy Stravná 

jednotka/deň 

Suroviny Réžia 

Racionálne stravovanie 5,00 € 3,90 € 1,10 € 

Diabetická, bielkovinová, 

výživná, špeciálna diéta 

6,00 € 4,90 € 1,10 € 

 

 

 

 

 

 

Úhrada za poskytované sociálne služby v ZpS Makov na jedného prijímateľa sociálnej služby: 

 

a) Odborné činnosti:                                                                                                          0,00 € 

b) Obslužné činnosti: 

1. Strava: (2,49 €- na jeden deň x31 dni – počet dní odobratej stravy)                                                              77,19 € 

2. Réžia:  (0,50 € - na jeden deň x 31 dní – počet dní odobratej stravy)                                                   15,50 € 

3. Ubytovanie: (dvojlôžková izba)                                                                                                                        139,00 € 

4. Upratovanie, pranie, žehlenie... (IV. stupeň: 2,30 na jeden deň x 31 dní – počet dní)                        71,30 € 

c) Ďalšie činnosti: (fixná suma)                                                                                                           0,00 € 

 

Úhrada za poskytované sociálne služby v roku 2019  predstavuje sumu 302,99 € mesačne na 

jedného prijímateľa sociálnej služby. 

 

Návrh na úhradu za poskytované sociálne služby v ZpS Makov na jedného prijímateľa 

sociálnej služby: 

     

a) Odborné činnosti:                                                                                                              0,00 € 

b) Obslužné činnosti: 

1. Strava: (3,90 € - na jeden deň x31 dni – počet dní odobratej stravy)                                                               120,90 € 

2. Réžia:  (1,10 € - na jeden deň x 31 dní – počet dní odobratej stravy)                                                      34,10 € 

3. Ubytovanie: (dvojlôžková izba)                                                                                                                            139,00 € 

4. Upratovanie, pranie, žehlenie... (IV. stupeň: 2,30 na jeden deň x 31 dní – počet dní)                          71,30 € 

c) Ďalšie činnosti: (fixná suma)                                                                                                             0,00 € 

 

Úhrada za poskytované sociálne služby od 1.11.2019 by predstavovala sumu 365,30€ mesačne na 

jedného prijímateľa sociálnej služby.  

 

Rozdiel 365,30-302,99= 62,31 € 

 

 

Prehľad úhrad za poskytované sociálne služby v zariadeniach sociálnych služieb v pôsobnosti 

ŽSK: 

Zariadenie pre seniorov Harmónia- Zborov nad Bystricou: 

racionálna strava: 6,10 €  

diabetická strava: 6,70 € 

Zariadenie pre seniorov Petrovice 



29 

 

racionálna strava: 
výška celkovej stravnej jednotky na deň 4,80 € (nedeľa, sviatok) na deň 5,70 € (pondelok až sobota) 

diabetická strava: 

výška celkovej stravnej jednotky na deň 5,10 € (nedeľa, sviatok) na deň 6,00 € (pondelok až sobota) 

Centrum sociálnych služieb Park 

racionálna strava:  5,51 € 

diabetická strava: 6,61 € 

Pre skvalitnenie a zefektívnenie poskytovania sociálnych služieb, navrhujeme možnosť 

odhlasovania jedál podľa výberu prijímateľa SS. 

V zákone 448/ 2008 Z.z. o sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. 

o živnostenskom podnikaní (živnostenský zákon) v znení neskorších predpisov je uvedené: 
„Pri poskytovaní sociálnej služby v zariadení s celoročnou pobytovou sociálnou službou alebo 

týždennou pobytovou sociálnou službou s poskytovaním stravovania je poskytovateľ sociálnej 

služby povinný poskytovať celodenné stravovanie, za ktoré sa považujú raňajky, obed, večera a 

dve vedľajšie jedlá; pri diabetickej diéte, pri bielkovinovej diéte a pri výživnej diéte tri vedľajšie 

jedlá. Prijímateľ sociálnej služby v zariadení s celoročnou pobytovou sociálnou službou alebo 

týždennou pobytovou sociálnou službou s poskytovaním stravovania je povinný odobrať v rámci 

tejto sociálnej služby aspoň dve jedlá denne, z ktorých jedno musí byť obed alebo večera.“ 

 

Prijímatelia SS v ZPS Makov majú záujem o odhlasovanie stravy, možnosť výberu vnímajú 

pozitívne. Taktiež sa dohodli na zvýšení úhrady za stravu a réžiu, chcú kvalitnejšiu a pestrejšiu 

stravu. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 6: 

 

Mgr. Martina Dodeková, vedúca ZpS – čo sa týka odhlasovania jedál, niektorí klienti nemajú takú 

potrebu jedla, hlavne ležiaci, preto by uvítali možnosť odhlásenia olovrantov a desiat. 

 

Ing. Irena Valičková, účtovníčka a rozpočtárka obce – VZN rieši iba zvýšenie stravy v ZpS. Ako to 

bude ale so stravou pri rozvoze jedál? Keď zvyšujú stravnú jednotku pre klientov ZpS, automaticky 

by sa mala zvýšiť aj pre dôchodcov, ktorým sa jedlo rozváža domov. 

 

Mgr. Martina Dodeková, vedúca ZpS – pri porovnávaní a prieskume v iných zariadeniach môže 

skonštatovať, že réžia aj po zvýšení na 1,10 € je úplne nízka, niekde je aj 2 – 3 €. 

(Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – prieskum sa realizoval vo verejných alebo v súkromných  

                                                           zariadeniach?) 

(Mgr. Martina Dodeková – vo verejných zariadeniach) 

 

Mgr. Martina Dodeková, vedúca ZpS – tým, že by si klienti mohli olovranty a desiate odhlasovať,  

zníži sa im aj suma za stravu, cca o 20 mesačne. 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – ak si 80% klientov olovranty a desiate odhlási, neurobí  

                                             im to škrt so zamestnancami?) 

(Mgr. Martina Dodeková – zamestnanci to iba uvítajú) 

(Mgr. Janka Petrovičová – zrejme si nerozumeli, dáva do pozornosti skutočnosť, že počet  

                                           zamestnancov-kuchárov je zrejme na počet jedál) 

(Mgr. Martina Dodeková – u nás v ZpS sú zamestnanci na počet klientov) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – súhlasí s navýšením za stravu, cena surovín stúpa, ale zvýšenie 

réžie o 120% je veľa. Na druhej strane je v dôvodovej správe uvedená veta, že prijímatelia sociálnej 

služby v ZpS Makov sa dohodli na zvýšení úhrady za stravu a réžiu, chcú kvalitnejšiu a pestrejšiu 

stravu. Ak teda všetci klienti súhlasia, ako je napísané, nie je o čom debatovať. 
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(Mgr. Martina Dodeková,  – klienti súhlasia, zvolali s klientmi poradu. S tými, čo komunikovali,  

                                              súhlasia, chcú si v jedle dopriať.) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – čiže jedálniček v zariadení môžu upravovať 

podľa požiadaviek klientov? 

(Mgr. Martina Dodeková – áno, dá sa upraviť, musia však brať do úvahy diétne rozdelenia klientov,  

                                            samozrejme im nemôžeme dať stravu, ktorú zo zdravotného hľadiska  

                                            nemôžu dostať.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – so zvýšením stravy v ZpS nemá problém, len vedenie to 

čiastkuje po častiach. Keď je ten istý obed pre všetkých rovnaký, prečo dieťa zaplatí réžiu 0,10 €, 

učiteľ 1,10 €? Náklady na suroviny rastú, zariadenie pre seniorov je celodenná prevádzka, vadí mu, 

že réžiu kúskujú a dávajú ju od pása. Nie je to prepočítané, ak by to bolo, réžia je rovnaká. Treba sa 

tomu povenovať, urobiť kalkuláciu a stanoviť skutočnú réžiu, aby náklady pokryli. Chýba mu 

prepočet, za koľko je vyrobené 1 jedlo v ZpS. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v návrhu VZN pri možnosti odhlasovania jedál podľa výberu 

prijímateľa sociálnej služby je citovaný zákon č. 448/2008 Z. z. o sociálnych službách. Je nutná 

citácia zákona aj v nariadení, keďže je to dané zákonom, ktorý je vyššou právnou normou ako 

VZN? 

(Mgr. Martina Dodeková – všetky obce to vo VZN majú, podľa zákona je stanovené, že musíme  

                                            ponúknuť jedlo v ZpS 5 x denne + musíme dať klientom možnosť  

                                            odhlásenia) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – na str. 13, čl. 18, bod 3 je text zvýraznený. Ide o nový bod vo 

VZN? 

(Mgr. Martina Dodeková – nie, tento bod bol už v predchádzajúcom VZN, zrejme sa pozabudlo na  

                                            zrušenie zvýraznenia) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v zariadení pre seniorov je aj dvojizbový byt. Úhrada sa tam 

berie ako? Ako za dvojlôžkovú izbu?  

(Mgr. Martina Dodeková – áno, platia ako za 2 lôžka, sú tam ubytované 2 osoby. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – koľko varia denne obedov a koľko je zamestnancov 

v kuchyni? 

(Mgr. Martina Dodeková – počas víkendov a prázdnin je tam 1 kuchárka a 1 pomocná sila, cez  

                                             týždeň je v kuchyni 5 osôb + vedúca, obedov varia 200 až 230, sťažené  

                                             to majú rozvozom obedov dôchodcom a rozvozom do školy.) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov č. 4/2019 o poskytovaní sociálnych služieb 

v Zariadení pre seniorov Makov č. 62. 
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 B/ s a   u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 4/2019 o poskytovaní sociálnych služieb 

v Zariadení pre seniorov Makov č. 62. 
 

C/ r u š í 

 

dňom 25.09. 2019 VZN Obce Makov č. 4/2017 o  poskytovaní sociálnych služieb v Zariadení pre 

seniorov Makov č. 62. 
 

                                                                                                                         

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica,  

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.106/2019 bolo prijaté. 

 

 

 

  7.   SCHVÁLENIE ŽIADOSTI O NFP Z PROGRAMU INTERREG V-A SK-ČR 2014-2020  

        NA REALIZÁCIU PROJEKTU   „PORTÁŠSKYM CHODNÍKOM“ 

 

Starosta obce, p. Martin Pavlík, informoval o možnosti zapojenia sa obce do projektu Interreg SR 

– ČR. Jednou z podmienok je aj schválené uznesenie so zabezpečením spolufinancovania vo 

výške 5 % rozpočtu.  

 

Obec Makov má snahu a záujem zapájať sa do projektov, ktoré sú zamerané primárne na podporu 

miestnych cezhraničných aktivít. Začiatkom septembra bola vyhlásená výzva Fond malých 

projektov - Región Biele Karpaty Kód výzvy:4/FMP/6c/I, N.   

Cieľom výzvy je zvýšenie atraktívnosti kultúrneho a prírodného dedičstva pre obyvateľov 

a návštevníkov cezhraničného regiónu. 

K nášmu plánovanému projektu  sme vybrali cezhraničného partnera   Valašský sbor Portášský 

z Valašskej Bystřice. 

Ako bude projekt vyzerať, nemáme celkom uzatvorené, čaká nás ešte stretnutie s českým 

partnerom. Cieľom projektu bude  však zatraktívniť Javornícky hrebeň, ktorý je  vyhľadávaným 

miestom pre turistov, je súčasťou Makova/ Kasárni a zároveň tvorí  spoločnú hranicu Slovenska 

a Českej republiky. Chceme pripraviť projekt,  v ktorom by sme  verejnosti priblížili históriou 

pôsobenia Portášov na spoločnej hranici a zároveň prezentovali náš folklór, zvyky a tradície.  
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DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 7: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – ide o projekt Interreg SR – ČR. V rámci projektu by 

sa zrealizovalo kultúrne podujatie – 1 veľká akcia na Kasárňach. Rozpočet projektu sa bude 

vypracovávať iba na strane žiadateľa, čiže Obce Makov. Dotácia môže byť vo výške 20 000 € 

z prostriedkov EÚ, 10 000 € zo štátu a 5% spoluúčasť obce. Ide o refundačný projekt, to znamená, 

že najskôr náklady projektu musíme zafinancovať a až potom budeme žiadať o refundáciu. 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – na čo môžu byť použité peniaze?) 

(Mgr. Marta Sláviková – napr. na ozvučenie, stravu, dopravu, honoráre, propagačné materiály  

                                    a pod.) 

(Mgr. Janka Petrovičová – mohlo by sa ozvučenie využívať pri Petro-Pavlovských hodoch  

                                    a nemusíme už potom platiť za ozvučenie) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – chceme sa do projektu zapojiť, snáď budeme úspešnejší než pri 

breste, kde sme chceli urobiť parkovisko a sťažili nám to z CHKO. Nedáva to logiku, mohli sme 

zanedbaný priestor zrevitalizovať. 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – CHKO vypracováva iba prvotné stanovisko, ale odbor   

                                        životného prostredia stanovisko môže, ale aj nemusí akceptovať.  

                                        Stanovisko môže byť postavené na nejakých predpokladoch, ale nie na  

                                        realite. Len toto sa takto z väčšej časti v okrese Čadca nedeje.) 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – pôvodná projektová dokumentácia ešte za jeho vedenia mala  

                                     5 častí. Povedal si, že urobí ľuďom najskôr cestu, keďže im tam chodili  

                                     turisti spredu. Bývajúci však nesúhlasili, hoci projektant navrhol cestu  

                                     z osekávaných kamenných kociek, bolo by to tam pekné.) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – predpokladaný rozpočet projektu je teda 20 000 €, 

spolufinancovanie obce 5 %, čo je  1 000 €. Jeho rečnícko-filozofická otázka pre svoje myšlienkové 

pochody: je 1 000 € veľa alebo málo za 1 deň? Pokiaľ sa projektom podporí prezentovanie nášho 

folklóru, zvyky a tradície, myslí si, že sa to oplatí investovať. Ak ešte tých 1000 €  investujeme aj 

do zakúpenia techniky-ozvučenia, ktoré nám potom ostane, určite sa to oplatí. Osobne podporuje 

zapojenie sa do tohto projektu. 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – nebude to 1 000 €, ale 21 000 €, najskôr bude treba zaplatiť  

                                                             21 000, až neskôr nám 20 000 € preplatia, možno za 2 roky) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z programu Interreg V-A SR-ČR               

2014 – 2020, Fond mikroprojektov za účelom realizácie malého projektu s názvom "Portášskym 

chodníkom ". 
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B/ S ch v a ľ u j e 

 

zabezpečenie realizácie malého projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci: 

• zabezpečenie finančných prostriedkov na financovanie malého projektu; t. j. vo výške   cca 

18 800 EUR 

• zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného malého projektu 

vo výške rozdielu celkových výdavkov malého projektu a poskytnutého NFP v súlade          

s podmienkami poskytnutia pomoci, t. j. vo výške 940 EUR, čo predstavuje   5% rozpočtu 

projektu . 

 

                                                                                                                          

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica,  

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.107/2019 bolo prijaté. 

 

 

8.   RÔZNE 

 

A/ SCHVÁLENIE AUDIOVIZUÁLNYCH PRENOSOV OBECNÝCH ZASTUPITEĽSTIEV  

     ZO ZÁZNAMU 

 

Poslanec OZ, Ing. Daniel Brezina, predložil návrh na schválenie  audiovizuálnych prenosov zo 

zasadnutí obecných zastupiteľstiev. Svoj návrh odôvodnil nasledovne.  

 

Zápisnice z rokovaní obecného zastupiteľstva v Makove boli doposiaľ realizované písomnou 

formou a zverejňované na webovej stránke obce Makov. Audiovizuálne prenosy obecných 

zastupiteľstiev, či zo záznamu alebo on-line, sú dnes už bežnou praxou v mestách, aj v mnohých 

menších samosprávach v rôznych častiach Slovenska.  

 

Realizácia audiovizuálnych prenosov obecných zastupiteľstiev zo záznamov a následne 

zverejňovanie na káblovej televízii v obci Makov a webovej stránke obce Makov by priniesla 

pozitívnu zmenu najmä vo vzťahu obyvateľov obce Makov k samospráve a jednotlivým poslancom. 

Občania by boli viac informovaní. Zasadnutia sú verejné, ale sú obmedzené iba na fyzickú 

prítomnosť občana. 

Obyvatelia obce Makov budú mať možnosť sledovať poslaneckú prácu každého z poslancov, 

ktorým dali svoju dôveru v komunálnych voľbách. Pre občanov bude jednoduchšie a účelnejšie 

sledovať audiovizuálny prenos ako čítať často krát zdĺhavé zápisnice. Ako predkladateľ návrhu som 

presvedčený, že ak by poslanci obecného zastupiteľstva v obci Makov schválili realizáciu 
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audiovizuálnych prenosov obecných zastupiteľstiev zo záznamov, vzrastie aj záujem občanov 

o verejné dianie v ich obci.   

 

Na rokovaní obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo 27. 2. 2019 sme  zvýšili sadzbu poplatku za 

prevádzku a údržbu káblovej televízie v obci Makov. Navyše každým rokom klesá počet 

abonentov, ktorí využívajú tieto služby. Realizácia audiovizuálnych prenosov obecných 

zastupiteľstiev zo záznamov zverejňovaných práve na káblovej televízii v obci Makov by 

v konečnom dôsledku mohla zastaviť spomínaný pokles počtu abonentov, prípadne tento počet 

časom aj navýšiť.  

 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8/A: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ - v § 16 Rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva 

v Makove sme pri jeho schvaľovaní doplnili, že z rokovania obecného zastupiteľstva je možné 

zverejniť i zvukovú nahrávku, resp. videozáznam. Ďalej sme schválili, že pre účely informovania 

občanov a širokej verejnosti je možné záznam zo zasadnutia obecného zastupiteľstva zverejniť 

prostredníctvom káblovej televízie, resp. v tlačenej forme letákovou službou. Čiže v tomto by 

problém nebol. 

V rámci diskusie v minulosti niekto spomenul, že treba brať do úvahy zákon o ochrane osobných 

údajov. V zákone č. 369/1990 Zb. z. o obecnom zriadení (§12, bod 8) sa píše, že rokovania 

obecného zastupiteľstva sú zásadne verejné. Obecné zastupiteľstvo vyhlási rokovanie vždy za 

neverejné, iba ak predmetom rokovania sú informácie alebo veci chránené podľa osobitných 

zákonov. Podľa doterajších zasadnutí si nemyslí, že sme prejednávali a že budeme prejednávať 

nejaké tajné informácie, aby sme niekoho týmto poškodili.  

Som si vedomý, že budú aj nejaké náklady na realizáciu prenosov. Vyčíslené to nemá, ale zasadnutí 

však do roka nebýva veľa, myslí si, že je priestor nájsť financie na pokrytie týchto nákladov.  

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – vopred sa u občanov informoval, či by mali záujem o prenosy zo 

zasadnutí, aký majú na to názor. Bolo mu povedané, že radšej nech svietia svetlá, ich nezaujímajú 

sprostosti, ktoré preberáme.  

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – záznamy z rokovaní zastupiteľstiev je bežnou praxou aj 

v menších obciach než sme my, napr. Beluša, Čachtice, Rovinka, Klenovec, Valaská, Beckov, 

Turzovka, v neposlednom rade Fekišovce. Okrem toho už spomínal, že odberateľom káblovky bol 

zvýšený poplatok. Možno aj takýmto spôsobom by sa im ako keby niečo vrátilo, že im ponúkneme 

sledovať prenosy zastupiteľstiev. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – záznamy budú dobré možno tak pre dôchodcov, osobne mu je to 

ale jedno, či bude z rokovaní záznam. Chápal by to, ak by to navrhol vtedy, keby mal pocit, že 

sa niečo nekalé deje v obci.  

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – audio-záznam mali napr. aj v Hriňovej, kde ho po 3 

rokoch zrušili na podnet poslancov. Sledovanosť bola údajne náhodná a vznikali konflikty v dedine, 

k ničomu to neprispelo. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – v Turzovke je káblová televízia, takisto sú zo zasadnutí 

prenosy. Keďže je Ing. Stanislav Gašparík z Turzovky, pýta sa, či často záznamy pozerá. 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – keď natrafí na prenos, pozrie si to aj dlhšie. Divák, ktorý si  

                                                              to pozrie ale iba na chvíľku, nemusí to vnímať pravdivo,  
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                                                              môže byť už niečo vytrhnuté z kontextu. Na druhej strane  

                                                              toto posúva demokraciu ďalej.) 

(Mgr. Katka Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – vytrhnuté z kontextu to môže byť aj v tlačenej  

                                                forme. Osobne by bola aj za záznamy, doplnila by ale ešte, koľko by  

                                               to stálo a či to ľudia vôbec chcú, možno by sa mal urobiť nejaký  

                                               prieskum) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – nerobil by z toho takú veľkú vedu, je presvedčený, že občania 

by mali o to záujem.  

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – oproti Vysokej nad Kysucou naozaj rokujeme 

omnoho dlhšie. Keď budeme kamerovaní, obáva sa, že sa každý bude chcieť predvádzať, každý si 

bude dávať pozor, čo povie. 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – rokujú kratšie, pretože majú materiály dobre pripravené) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – ak by návrh náhodou prešiel, je si istý, že zasadnutia obecného 

zastupiteľstva sa zoptimalizujú a skrátia. 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ- nemalo by to vplyv ani tak na občanov, ako na  

                                                       zastupiteľstvo, každý by chcel využívať svoje vystúpenia pre  

                                                       seba za účelom opätovného zvolenia, bol by to populizmus.) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – rozprávala sa so známymi z Turzovky, údajne to 

v Turzovke rozoštváva ľudí. 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – demokracia nie je dokonalá, je to ale etická téma) 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – ľudí zaujíma skôr, aby mali na chlieb, aby svietilo, aby mali nízke 

dane, aby boli urobené cesty, aby chodil autobus a pod., ich nezaujíma, čo my tu vyprávame.  

(Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – pochopiteľne, sú tu ľudia, ktorých zaujíma, že ráno vyjde slnko  

                                                    a večer zapadá, ale sú tu ľudia, ktorí sa zaujímajú o problematiku  

                                                     piatej dimenzie. A sú tu aj ľudia, ktorí zápisnice čítajú, zaujímajú  

                                                   sa o verejné dianie. A pre nich by bolo lepšie pozrieť si záznam, ako  

                                                   by mali čítať 60- stranové zápisnice.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – či je to dobré pre ľudí, nevie, povedzme, že áno. Otázka je, 

či je to dobré pre zastupiteľstvo. Zo skúseností môže povedať, že práve zaznamenávané rokovania 

boli dlhšie. Čo sa týka jej ako osoby, nepotrebuje vyzerať lepšie, myslí si, že rokujú celkom 

normálne, napríklad dnes, ak by boli kamerovaní, nič by na svojich vystúpeniach nezmenila. 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – je piaty rok starostom, veľa s ľuďmi komunikuje, ale nikto ho 

zatiaľ nepožiadal, že by chcel, aby boli rokovania kamerované, že by to ľuďom chýbalo.  

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – na nikoho z poslancov tlačiť nechce, povedal výhody prenosov, 

povedali sa  aj nevýhody, osobne je zástanca výhod. Je na ostatných, ako sa rozhodnú. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia Ing. Daniela Brezinu: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u je 

 

realizáciu audiovizuálnych prenosov zasadnutí obecných zastupiteľstiev a  zverejňovanie záznamov    

v káblovej televízii  a webovej stránke obce Makov, od 01.01.2020. 

 

                                                                                                                     

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 6 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  

Ing. Stanislav Gašparík, Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

Ing. Marián Masnica,  Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Jozef Pavlík 

Zdržal sa 2 Rudolf Greguš, Mgr. Janka Petrovičová 

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.108/2019 bolo prijaté. 

 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – ďakuje poslancom za podporu, ale rešpektuje a rozumie aj tým, 

ktorí neboli za schválenie. Verí, že to bude pre dobro vecí, ako by to malo byť škodlivé.  Prípadne 

to môžeme iba vyskúšať  na skúšobnú dobu, napríklad do konca volebného obdobia. Potom nech si  

zastupiteľstvo v novom zložení rozhodne o spôsobe zverejňovania zápisníc z OZ. 

Do pozornosti dáva ale aj takýto spôsob, ako by sme mohli fungovať, to znamená predkladať 

návrhy na rokovania samotnými poslancami. Vie, že každý z poslancov tu má čím prispieť a aj toto 

môže byť jedna z ciest, ako by sme mohli fungovať. 

 

 

8/B    SPRÁVA O VÝCHOVNO-VZDELÁVACEJ ČINNOSTI, JEJ VÝSLEDKOCH  

         A PODMIENKACH V ŠKOLSKOM ROKU 2018/2019 V ZŠ S MŠ MAKOV 

 

Písomnú správu, ktorá je prílohou zápisnice predložila poslancom OZ Mgr. Elena Rusňáková, 

riaditeľka ZŠ s MŠ Makov. 

Starosta obce, p. Martin Pavlík, novú riaditeľku srdečne privítal a zaželal je v novej funkcii veľa 

úspechov a verí v dobrú spoluprácu a pozitívny prístup. 

 

Mgr. Elena Rusňáková si zvolenie do funkcie riaditeľky ZŠ s MŠ nesmierne váži a vynasnaží sa čo 

najlepšie plniť úlohy vyplývajúce z postu tejto funkcie. Cíti to ako také načítanie dobrých skutkov, 

ktoré doposiaľ asi vykonala, keď si prácu všimla určitá časť rady školy a bola zvolená. Teší sa na 

spoluprácu so zraiďovateľom, aj so zastupiteľstvom. 

 

Následne poinformovala o vypracovanej správe z výchovno-vzdelávacej činnosti v školskom roku 

2018/2019.  

Hodnotiaca  správa  je vypracovaná  podľa vyhlášky MŠ SR č. 9/2006 Z. z. o štruktúre a obsahu 

správy o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach školy a v súlade 

s metodickým usmernením MŠ SR č. 10/2006 – R z 25.5.2006 a predložená po odsúhlasení radou 

školy na schválenie zriaďovateľovi podľa Zákona č. 596/2003. Rada školy pri ZŠ s MŠ Makov 
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prerokovala  Správu o výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v školskom 

roku 2018/2019 na svojom zasadnutí dňa 20.9. 2019 a doporučuje  túto správu  obecnému 

zastupiteľstvu schváliť. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8/B: 

 

Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ  s MŠ – pre porovnanie – v predchádzajúcom školskom roku 

navštevovalo školu 177 žiakov, tento školský rok už iba 163 žiakov. Máme pokles žiakov, ale 

môžeme byť šťastí, že do našej školy chodia žiaci aj zo susedných obcí – z Vysokej nad Kysucou, 

z Turzovky, z Kolárovíc. Jej víziou je podporovať rozvoj aj šikovných a nadaných žiakov, aby sme 

ich nezanedbávali, práve takéto deti môžu povzniesť školu, aj obec. Samozrejme mieni v dobrých 

rozbehnutých aktivitách pokračovať, rozširovať ich. Opäť sa chce zapojiť do tzv. Zelenej školy. 

Ďalej by rada využila fínsky model vyučovania – otvorenú učebňu. Do školského vzdelávacieho 

programu zapracovala aj opatrenia zo štátnej  školskej inšpekcie, vytkli nám, že nemáme školskú 

radu a koordinátora pre ľudské práva. Z toho dôvodu sme tieto inštitúty zaviedli a koordinátorom 

školskej rady je Mgr. Jozef Virdzek, koordinátorom pre ľudské práva bude Alžbeta Varechová. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – touto cestou najskôr gratuluje novej riaditeľke ZŠ s MŠ             

k zvoleniu. 

Čo sa týka správy o výchovno-vzdelávacej činnosti, vysoko hodnotí jej vypracovanie. A nielen to, 

ale aj množstvo aktivít, akcií, projektov, do ktorých sa , či už materská alebo základná škola zapája.  

Chce sa však opýtať na niektoré konkrétne veci zo správy. Na str. 5-6 pri správe MŠ je uvedené: 

„Aj  v tomto školskom roku mali zákonní zástupcovia možnosť prihlásiť deti na prázdninovú 

výchovno-vzdelávaciu činnosť v mesiaci júl. 

Zákonní zástupcovia prihlásili 18 detí, preto zástupkyňa ZŠ s MŠ oznámila zákonným zástupcom, že 

ak bude dodržaný školský poriadok, prázdninová činnosť bude v MŠ do 26. júla 2019. 

Pretože 1. a  2. júla 2019 niektorí zákonní zástupcovia porušili Školský poriadok Materskej školy, 

zástupkyňa ZŠ s MŠ pre MŠ po predchádzajúcom dohovore s riaditeľom ZŠ s MŠ, materskú školu 

na tretí deň, t. j. 3. júla 2019 zatvorila a prevádzka MŠ bola ukončená.“ 

 

Koľkí a v čom porušili zákonní zástupcovia školský poriadok? 

(Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ – rodičia si želali, aby cez prázdniny bola otvorená  

                                                              prevádzka materskej školy. V školskom poriadku je na  

                                                              otvorenie prevádzky stanovený počet detí 12. Prihlásilo  

                                                              sa síce 18 detí, avšak rodičia hneď v prvých dvoch dňoch  

                                                              deti do materskej školy nepriviedli a počet detí klesol.  

                                                              Rodičia sa sťažovali, prečo musí byť až 12 detí, aby bola  

                                                              materská škola otvorená. Túto situáciu spoločne prejednali  

                                                              a rodičov do budúcna upozornili, aby deti do materskej školy  

                                                              vodili,  aby mohla byť prevádzka otvorená.) 

 

Ing. Daniel Brezina dotazuje v správe aj na str.7, bod k) vetu, že budova MŠ nie je vhodná pre deti 

predškolského veku. Čo sa tým myslí? V čom je nevhodná? Nejaké finančné prostriedky sa tam už 

investovali na rekonštrukciu, je to úplne alebo len čiastočne nevyhovujúce? 

(Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ – v správe zástupkyňa pre MŠ píše, že legislatívne  

                                                             normy nespĺňa umývareň a WC. Nevidí ale v budove nejaké  

                                                             veľké závady, aby budova bola nevhodná. Práveže je to tam  

                                                             útulné, večne tam páchla kanalizácia, je to už všetko  

                                                             odstránené, čisté. Ak sú ale nejaké závady a budú sa môcť  

                                                             riešiť, postupne ich odstránia.) 
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Ing. Daniel Brezina – trošku ho mrzí  vyhodnotenie celoslovenského testovania zo slovenského 

jazyka, kde naši žiaci zaostali tento rok za celoslovenským priemerom takmer o 5 %. 

(Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ – bohužiaľ takto to dopadlo,  išlo o slabší ročník, hoci  

                                                              sa žiakom venujú každoročne rovnako. Boli však aj roky,  

                                                              keď naši žiaci dosiahli ďaleko lepšie výsledky, než bol  

                                                              celoslovenský priemer. Určite sa im učitelia venovali  

                                                               v maximálnej miere a rovnako zodpovedne a dôsledne ako  

                                                             aj predchádzajúcim deviatakom.) 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – osobne bola  aj členkou komisie a vie k tomu niečo  

                                                           povedať. Mali tam 3 žiakov s poruchami učenia, museli ale  

                                                           všetko zvládnuť ako ostatní žiaci, nemali redukciu učenia,  

                                                           museli zvládnuť všetko, ako ostatní spolužiaci, jedinou  

                                                           výhodou mali navýšenie času na vypracovanie testov. Muselo  

                                                           sa to niekde odzrkadliť. Žiaci tam boli síce šikovní, ale u 50%  

                                                           z nich nefungovala žiadna motivácia, mali to tam ťažké. Na  

                                                           druhej strane rok predtým naši žiaci v tomto testovaní nechali  

                                                           za sebou 85% škôl, vtedy boli ďaleko nadpriemerní.) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – osobne má o tomto prehľad, nakoľko žiakov  

                                                     učila a vie konkrétne od detí, že rozdelenie triedy na dve triedy   

                                                     bolo nešťastným riešením. Deti boli kamarátmi a rozdelili ich. Aj  

                                                     to prispelo k zhoršeniu učenia. Ďalším problémom bolo, že  

                                                     slovenský jazyk ich učila iná učiteľka a prípravu na testovanie  

                                                     a skúšky iná učiteľka. Žiaci v tom mali veľký chaos, každá  

                                                     učiteľka má rozdielne metódy práce a to sa aj odzrkadlilo. Netreba  

                                                     hádzať problém na deti, že boli slabšie, integrované deti sú predsa  

                                                     všade na školách.) 

(Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ – nemyslí si, že rozdelenie žiakov do dvoch tried im  

                                                    uškodilo, práveže mohlo prispieť, veď 27 žiakov v jednej triede je   

                                                   veľa, je lepšie, keď ich je v triede  menej.) 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – je to legitímny pohľad žiaka, že ich nemali rozdeľovať,  

                                                  pri príprave však pracovali intenzívne, nikto sa nesťažoval.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – správa o fungovaní základnej školy s materskou školou za 

minulý školský rok je spracovaná v zmysle vyhlášky. Chce sa opýtať, čo je obsahom projektov, v 

ktorých je škola zapojená? 

(Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ –  

„Elektronizácia vzdelávacieho systému regionálneho školstva“ – všetko v škole zabezpečujú  

                                             elektronicky, majú elektronické výkazy, žiacke knižky a pod. 

„Moderné vzdelávanie pre všeobecno-vzdelávacie predmety“ – chcú zaviesť elektronické učebnice  

                                             cez internetové programy 

„Aktivizujúce metódy vo výchove“ – všetky nové výchovné metódy v CVČ, v ŠKD 

„Zvyšovanie kvality vzdelávania s využitím elektronického testovania“ – testovanie cez elektronické  

                                               formuláre 

 

Mgr. Elena Rusňáková podotkla, že v  tomto školskom roku sa úspešne zapojili aj do projektu 

V škole úspešnejší, v rámci ktorého získali jedno miesto pre školského špeciálneho pedagóga 

a jedno miesto pre asistenta učiteľa po dobu trvania projektu 3 roky. 

 

Ing. Mariánovi Masnicovi osobne vadí, že predmetná správa bude zverejnená na webovej stránke 

a je v nej napísané, že budova materskej školy je na prevádzku nevyhovujúca. Pri čítaní môže dôjsť 
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k nepochopeniu. Samozrejme tam môže niečo nevyhovovať, ale ak je to v našich silách, určite sa na 

odstránenie nedostatkov nájdu prostriedky. Nepríde mu materská škola pre deti nevyhovujúca. 

 

Ďalej Ing. Mariána Masnicu zaujíma, čo do budúcna s bývalou školskou jedálňou, či ideme nájsť 

nejaké riešenia, peniaze na oplotenie, zútulnenie školského areálu. 

(Mgr. Elena Rusňáková – aj ona má podobnú otázku na zriaďovateľa ohľadom budovy bývalej  

                                     školskej jedálne. Mieni sa asanovať alebo opravovať?) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – v obecnom zastupiteľstve majú jasnú predstavu. Ak  

                                     nebudú mať mimorozpočtové zdroje, obec nemá peniaze na jej  

                                     rekonštrukciu. Na poschodí chcú podkrovné byty do osobného vlastníctva,  

                                     na prízemí by zostali priestory na verejné využitie, teraz nevie presne  

                                     zadefinovať, na čo konkrétne.) 

(Mgr. Elena Rusňáková – ak by náhodou škola našla projekt, zámer, prostriedky, mohli by sme  

                                     prispieť s návrhom na využitie budovy? Alebo už je rozhodnuté o bytoch?) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – v súčasnosti rekonštrukciu budovy nemáme z čoho  

                                    zafinancovať a okrem toho musí byť samozrejme zabezpečený aj chod  

                                    budovy.) 

(Mgr. Elena Rusňáková – každopádne budova špatí školskému areálu a dá do toho celé srdce, aby  

                                     sa to zveľadilo) 

(p. Jozef Pavlík – nechcel by, aby to dopadlo tak, ako s bytmi pri futbalovom ihrisku, byty nie sú  

                             v osobnom vlastníctve, je to aj pri ŠK Javorníku)  

(Ing. Daniel Brezina –možno by sa na tom mieste mohlo vybudovať oddychové miesto s fontánou) 

(Mgr. Marta Sláviková – pokiaľ vie, kolektívne odmietli práve byty, pri hlasovaní bol za jediný p.  

                                    Jozef Pavlík, bolo by to také isté zlé rozhodnutie ako byty v školskom areáli.) 

(p. Jozef Pavlík – nemáme priestor na výstavbu bytov a toto je lukratívny priestor, 4 byty na  

                          poschodí zavadzať nebudú a dole môžu byť kľudne ambulancie.) 

(Ing. Marián Masnica – už roky sa o školskej jedálni hovorí, budova je v školskom areáli,  

                                   stotožnime sa s nejakou myšlienkou, na čo bude slúžiť. Ak budova ešte má  

                                  slúžiť, nech slúži, ak nie, treba ju zbúrať a podsiať trávnikom.) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – architektonický pohľad Tomáša Perďocha je budovu zbúrať.  

                                  S touto myšlienkou sa však nestotožňujú, je to predsa len zastavaná plocha.) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – pokiaľ si pamätá, malo tam byť prepojenie oddychovej zóny) 

(p. Jozef Pavlík – poslednou verziou bol projekt nových bytov, na budove je aj plagát o tejto  

                         možnosti, s telefónnym číslom. Doposiaľ sa informovali a majú záujem o byty dva  

                         záujemcovia. Prvotná cena za kúpu byt bola 1 300 €/1 m2 s DPH)  

 

Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ – určite si všimli, že od septembra 2019 je strava pre 

žiakov dotovaná. Dnes ak sa žiak z obeda neodhlási, musí obed zaplatiť. Mala obavy a rešpekt, aby 

to rodičia pochopili, majú totiž v škole čipový systém. Chce týmto pochváliť kolegov, aj kuchárov, 

ako to dobre všetko zvládli, aj elektronický systém kolegovia zvládli bez problémov. 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – zaujíma ho, či sa už v školstve hovorí o klimatických 

zmenách, či začínajú reagovať v zmysle, že zvyšujú environmentálne povedomie. Momentálne je to 

trend, poďme dávať do povedomia detí tento problém v súvislosti s klimatickou zmenou. 

(Mgr. Elena Rusňáková, riaditeľka ZŠ s MŠ –  majú koordinátora pre environmentalistiku, chce aj  

                                                             opäť získať štatút Zelenej školy. V našej škole to zatiaľ  

                                                             takto v súvislosti s globálnym otepľovaním a klimatickými  

                                                             zmenami nešpecifikovali, ani v širších kruhoch  školstva  

                                                             s tým zatiaľ nezačali.) 
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Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – rodičia sa pýtajú, či je limitované v školskom klube detí, 

ktoré ročníky môžu ŠKD navštevovať, či je možné, aby tam chodili aj deti 5.-9., ktoré napr. musia 

dlho čakať na autobus.  

(Mgr. Elena Rusňáková – tento školský rok je do ŠKD prihlásených 63 žiakov, sú v dvoch triedach  

                                     a je to dosť, hlavne v čase od 11.30 hod do 15.30 hod. Potom je to už  

                                     voľnejšie. Je pravda, že sú tam deti prevažne 1.-4. ročníka, ochotní sú však  

                                    zobrať aj staršie deti, tí však veľmi o to nemajú záujem.) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v správe je uvedené, na čo všetko je naša škola  zameraná a že 

vo všetkých predmetoch je zvýšená pozornosť venovaná aj finančnej gramotnosti. Je rád, že sa 

tomu venujú, pretože mnohí mladí ľudia majú v živote najväčší problém práve s finančnou 

gramotnosťou a s históriou. 

(Mgr. Elena Rusňáková – pre základné školy sú fixne stanovené vyučovacie hodiny, sú však aj  

                                       hodiny, ktoré môžu posilniť a  sami môžu zaradiť do vyučovania, napr.  

                                      u nás aj regionálna výchova, v rámci ktorej u nás už 11 rokov funguje  

                                      folklórna skupina  Makovníček pod vedením Mgr. Janky Petrovičovej, ktorá  

                                     je úžasná pedagogička a na toto ako stvorená. Práve regionálna výchova  

                                     napomáha povedomiu, participácii so spoločnosťou, v ktorej žijeme, regiónu  

                                    ako takému, dejinám, rázovitostiam krajiny, folklóru a spolupatričnosti ,  

                                    o znalostiach, ako žili naši predkovia, akou kultúrou žili a pod.) 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – na regionálnej výchove sa venujú dvom témam - Môj  

                                  rodný kraj (geograficko-historický vstup) a Naše tradície (etnológia,  

                                  architektúra, zvyky, piesne, tance, obradový kalendár, pracovný kalendár,  

                                  zvyklosti v roku).  

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – počas prestávky mala veľmi dobrú myšlienku Mgr. Janka 

Petrovičová, zobrať deti do 14 rokov na futbal, konkrétne na zápasy Slovensko-Wales do Trnavy 

alebo Slovan-Wolwerhampton do Bratislavy, v prípade, ak bude stále vylúčené zo zápasov 

obecenstvo a vstup budú mať iba deti do 14 rokov. Pri poslednom zápase Slovan-Besiktas bolo 

vidieť, že decká z toho mali úžasný zážitok, boli  nadšené. 

(Mgr. Elena Rusňáková – zváži to, ak by bola taká možnosť prihlásiť sa, určite bude súhlasiť) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u je 

 

správu  o výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v školskom  roku 

2018/2019 v Základnej škole s materskou  školou Makov. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.109/2019 bolo prijaté. 

 

 

8/C    INFORMATÍVNA SPRÁVA O PROJEKTE VÝSTAVBY BYTOVÉHO DOMU                  

         NA VODÁRENSKEJ ULICI 

 

Starosta obce, p. Martin Pavlík, predložil poslancom OZ štúdiu výstavby bytového domu                

na Vodárenskej ulici, ktorú spracoval Tomáš Perďoch s kolektívom. Cenová ponuka za projektovú 

dokumentáciu predstavuje sumu 31 620 €. Iná firma zo Žiliny, ktorú oslovili, má cenu ešte o 1 000 

€ väčšiu. Konštatuje, že je veľký rozdiel v cene katalógového projektu a v prerábke na zelenej lúke. 

Bytový dom pri škole stál 9 000 €. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8/C: 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – dobre by bolo, keby ale urobili rozpočet stavby pred 

schválením projektovej dokumentácie. Treba to posúdiť vopred, aby nezobrali za projekt veľké 

peniaze a ešte aj stavba bude drahšia, malo by to byť predložené komplexné. Nevieme, koľko bude 

stáť bytový dom žilinskej firmy  a nevieme, koľko bude stáť podľa projektu Tomáša Perďocha. Pre 

nás je smerodajná cena za stavbu. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – stavba by mala stáť cca 800 000 €) 

(p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – pokiaľ vie, nesmieme prekročiť istú sumu, ktorá je stanovená  

                                                          štátnym fondom rozvoja a bývania) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – na internete pozerala firmu, pre ktorú pracuje Tomáš 

Perďoch, má dobré referencie, len sumy stavieb sa šplhajú veľmi vysoko oproti štandardom pre 

ŠFRB. Podotýka, že ŠFRB má presne danú maximálnu sumu za m2, treba mať na pamäti, aby sme 

sa do limitu  zmestili. A ešte je tu otázka – kde vezmeme vyše 32 000 € len na projektovú 

dokumentáciu?  

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – ide o novostavbu a na vlastné náklady musíme ešte zbúrať aj 

starú vodáreň, ktorá tam je. Treba sa rozhodnúť, či ideme formou zadania a individuálnou 

objednávkou alebo katalógovým projektom. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – Tomáš Perďoch je mimoriadne šikovný, angažuje sa pre 

obec, len pri prezentácii projektu sa pýtala, či to tam bude dostatočne slnečné, povedal, že áno. 

Osobne sa tam však bola pozrieť okolo 17 hod a môže povedať, že  to tam bolo celé zatienené, bez 

slnka. Priestor je síce krásny, len zo strany Krupovského vŕšku je bez slnka. Z opačnej strany sú 

zase vysoké  stromy, ktoré tiež zatieňujú. Treba si to tam ísť pozrieť. 
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(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – súhlasí, že to nie je až tak ideálne, čo sa týka slnka, je to  

                                                               ale obecný pozemok na peknom mieste, ideálny na bývanie.) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová – pokiaľ pozná Tomáša Perďocha, určite to má dobre  

                                                     prešpekulované a premyslené, aby to bolo čo najlepšie.) 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – musíme rozhodnúť, nech sa robí príprava – búracie práce 

a takisto  rozhodnúť, či sa rozhodneme pre projekt Tomáša Perďocha alebo pre katalógový projekt. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – pri prezentácii projektu spomínal, aby sa urobilo aj obyvateľné 

podkrovie, hovoril, že to doplní. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – hovorili sme, že nejdeme do mimorozpočtových investícií 

a tu máme zaplatiť 60 000 € z vlastných zdrojov len za projektovú dokumentáciu a búracie práce. 

A musíme mať peniaze na kapitálové výdavky aj pre iné opravy a investície počas roka. Alebo celý 

rok nebudeme v obci nič iné robiť? Žiaden plôtik pri škôlke, žiadne chodníky oprava, žiadna oprava 

domu kultúry, obecného úradu? To sa bude veľmi ťažko vysvetľovať. Určite ale chceme do toho 

ísť, byty potrebujeme. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – ak sa pustíme do bytovky, nemôžeme robiť iné veci,  

                                               ekonomika nás nepustí. Jediná vec je, že môžeme poupravovať daň  

                                               z nehnuteľností, tam sú skryté peniaze, ktoré by sme mali v rozpočte  

                                               Teraz máme daň z nehnuteľností príjem možno 100 000 €, môžeme  

                                               mať o rok ale aj 200 000 €, 300 000 €, aj 500 000 €, toľko, koľko si  

                                               stanovíme.) 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – čo sa týka dane z nehnuteľností, pri dani z lesov tu máme  

                                               top daň, ale ľudia sú tu v tomto smere občiansky neuvedomelí.) 

                                               Každopádne postaviť tu bytový dom  má  zmysel, príde tu život do  

                                               obce.) 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – navrhuje pozrieť ešte aj katalógové projekty, pri bytovke pri 

škole stál projekt 9 000 €, je to veľký rozdiel a ušetríme napr. na búracie práce. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – najskôr potrebujeme peniaze na búracie práce, inak 

nemôžeme ani začať.  

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – stavba bytovky je relatívne drahá vec, ak sa pustíme do bytovky, 

bude rád, urobíme to cez Štátny fond rozvoja bývania a na svojom obecnom pozemku. Akurát 

musíme zvážiť, či projekt od Tomáša Perďocha alebo sa rozhodneme pre katalógový projekt. Ak to 

bude oveľa lacnejšie cez kalatóg, bohužiaľ ekonomika nás nepustí a je to vyriešené. Tiež je toho 

názoru. Chce len, aby sme sa dnes zhodli, že tam tú bytovku chceme. A akú tam chceme, o tom sa 

ešte pobavíme, aký typ atď. Do budúceho rozpočtu pripravia sumy za búracie práce a iné potrebné 

sumy. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   na   v e d o m i e 

 

informatívnu správu o stave projektovej dokumentácie na bytový dom na Vodárenskej ulici.    

                                                                                                                             

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.110/2019 bolo prijaté. 

 

 

8/D  INFORMATÍVNA SPRÁVA ZO ZASADNUTIA SOCIÁLNEJ KOMISIE. 

 

Informatívnu správu zo zasadnutia sociálnej komisie predložila Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, 

predsedníčka komisie. 

 

V zmysle § 15, zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  Obecné zastupiteľstvo zriadilo 

a schválilo sociálnu komisiu ako poradný, iniciatívny a kontrolný orgán. Z tohto hľadiska pokladá 

za dôležité informovať obecné zastupiteľstvo a verejnosť o prejednávaných témach, záveroch 

a návrhoch komisie, najmä však o našich obyvateľoch, ktorí sú odkázaní na pomoc druhých  a žijú 

v sociálne slabšom prostredí. Zároveň je snahou komisie získať od verejnosti informácie                  

o prípadných ďalších obyvateľoch, ktorí potrebujú pomoc a nevieme o nich.  

V rámci utvárania a ochrany zdravých podmienok najmä v centre obce hľadáme spôsoby, ako 

zabrániť zneužívaniu alkoholických nápojov na verejných priestranstvách. Ľudia pod vplyvom 

alkoholu svojim správaním a nekontrolovaným konaním ničia a znečisťujú priestory centra – 

zastávky autobusu, lavičky, atď., znepríjemňujú život slušným obyvateľom , turistom, či 

návštevníkom obce. Okrem toho sú nevhodným príkladom pre deti, ktoré sa okolo nich pohybujú.  

 

Na druhom zasadnutí komisie boli zúčastnení členovia:  Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. 

Marián Masnica, p. Viera Lučanová a p. Anna Zajacová, prizvaná bola sociálna pracovníčka obce, 

Mgr. Monika Hrtúsová.    

 

Preberané témy: 

1.Informácie sociálnej pracovníčky o sociálnej situácii v obci 

Sociálna pracovníčka p. Mgr. Monika Hrtúsová bola požiadaná, aby komisiu informovala o jej 

činnosti, najmä však o stave obyvateľov obce žijúcich osamote, v sociálne slabom prostredí, ktorí 

sú odkázaní na pomoc druhých.  
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p. Anna Mojíková z Trojačky – pani je bez akéhokoľvek príjmu, žijúca  so svojou sestrou 

v odľahlej časti obce.  V tomto prípade bola požiadaná soc. pracovníčka, aby zistila možnosti ako 

získať pre ňu finančný príjem, taktiež bola upozornená, aby v zime zabezpečila odhŕňanie snehu 

k jej obydliu. 

p. Ján Pavela z Trojačky – o neho je v rámci možností postarané, má svojho opatrovníka.  

p. Veronika Gašparíková z Trojačky – Riečok. Pani po nehode ťažko chodí, keďže nemá rodinného 

príslušníka, ktorý by sa o ňu postaral bola umiestnená do  Centra sociálnych služieb PARK vo 

Vysokej nad Kysucou. 

p. Miroslav Dybala – jeho sa podarilo umiestniť do útulku a zabezpečiť mu tak aspoň základné 

životné potreby. 

p. Anna Pišová – starosta obce má s rodinou pani Pišovej dohodu, že pokiaľ sa p. Pišová nebude 

chovať slušne, bude podnikať všetky kroky k zbaveniu jej svojprávnosti, keďže má vážne psychické 

problémy. P. Pišová sa momentálne chová slušne.  

 

2. Útulok 

V útulku momentálne žijú štyria obyvatelia: p. Mojík, p. Kubinec, p. Moravčík a p. Dibala.  

 

3. Požívanie alkoholických nápojov na verejnosti 

V rámci utvárania a ochrany zdravých podmienok najmä v centre obce hľadáme spôsoby, ako 

zabrániť zneužívaniu alkoholických nápojov na verejných priestranstvách. Ľudia pod vplyvom 

alkoholu svojim správaním a nekontrolovaným konaním ničia a znečisťujú priestory centra – 

zastávky autobusu, lavičky, atď., znepríjemňujú život slušným obyvateľom, turistom, či 

návštevníkom obce. Okrem toho sú nevhodným príkladom pre deti, ktoré sa okolo nich pohybujú.  

Ako malý krok k zlepšeniu tejto situácie navrhujeme doplniť VZN Obce Makov č.9/2008 o ochrane 

pred zneužívaním alkoholických nápojov o zákaz požívania alkoholických a omamných látok na 

konkrétnych miestach verejného priestranstva, ktoré navrhujeme špecifikovať. Uvedomujeme si 

náročnosť dodržiavania a predovšetkým samotnej kontroly tohto VZN. No pre udržanie kultúrneho 

prostredia najmä v centre obce a ochrany zdravého vývinu našich detí je potreba robiť čo najviac. 

 

Záver 

Komisia žiada sociálnu pracovníčku obce p. Mgr. Moniku Hrtúsovú:  

- Zistiť informácie o možnom príjme pre p. Mojíkovú z Trojačky 

- Predkladať komisii a obecnému zastupiteľstvu podrobnú informatívnu správu o soc. situácii 

v obci, najmä o obyvateľoch zo soc. slabého prostredia, osamelých, odkázaných na pomoc 

druhých 

Komisia navrhuje doplniť VZN Obce Makov č.9/2008 o ochrane pred zneužívaním alkoholických 

nápojov o zákaz požívania alkoholických a omamných látok na konkrétnych miestach verejného 

priestranstva – špecifikovať ich. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8/D: 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – ako predsedníčka sociálnej komisie bude 

predkladať správy z ich zasadnutí, hoci si myslí, že by to malo byť úlohou sociálnej pracovníčky, 

informovať o  občanoch obce, ktorí potrebujú sociálnu pomoc.  V správe sú uvedení občania, 
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o ktorých vieme, že potrebujú pomoc, ak však vieme o niekom ďalšom, treba povedať, aby sme 

vedeli pomôcť. 

Čo sa týka útulku, máme platné VZN o službe v útulku, ktoré absolútne nedodržiavame. Vie, že to 

nie je jednoduché, alkoholizmus by tam ale nemal byť vôbec. 

Taktiež by sme mali poriešiť VZN o požívaní alkoholických nápojov, ktoré je z roku 2009, treba ho 

aktualizovať. Teraz málo chodí do centra, je to už lepšie, pokiaľ ide o požívanie alkoholických 

nápojov v centre obce? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce  - Miro Dibala je v útulku a Milan Korchaník bohužiaľ skončil tak  

                                                     ako skončil. Je to teraz lepšie.) 

 

Navrhuje VZN o požívaní alkoholických nápojov prerobiť, zaktualizovať ho, doplniť ho 

o konkrétne miesta v obci, kde bude zakázané požívať na verejnosti alkoholické nápoje a hlavne ho 

treba dodržiavať,  

(p. Martin Pavlík, starosta obce – myslí si, že za posledných 100 rokov je omnoho menej takýchto  

                                                       ľudí) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – funguje tu mladá generácia ako všade, aj si tu vypijú, fľaše 

odnesú, ale nič zlé nerobia. 

 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – určite sa to mení, pije sa menej, zákon hovorí, že obec môže 

zakázať alebo obmedziť požívanie alkoholických nápojov na verejných priestranstvách. Nevie, aká 

by bola realizácia kontroly podľa VZN a či by bola úspešná. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – veľa obcí a miest majú tieto nariadenia. 

(Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ – VZN môžeme mať, ale nevie, či v niečom niekomu  

                                                                 pomôžeme.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – napr. pri p. Pišovej ide o začarovaný kruh. Výsledkom je, že 

jej prípad nie je stále  poriešený. Keby bola ochota z rodiny, mala by lepší život. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – tak načo máme tie nariadenia, keď ich 

nedodržiavame a nevieme ich kontrolovať? Aj pri vypaľovaní a kúrení bordelom nikto nič nerieši, 

hoci máme obec zamorenú smradom. 

(Ing. Marián Masnica, starosta obce – treba to oficiálne oznámiť v zmysle občianskeho  

                                                       spolunažívania. Ak sťažovateľ neuspel zo susedského postoja,  

                                                       keď ho požiadal, aby to nerobil, treba odfotiť a oznámiť na  

                                                       príslušných miestach.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – pri spaľovaní biologického odpadu treba urobiť fotku 

a oznámiť na obecnom úrade. Obec  vtedy môže riešiť priestupok. Spaľovanie nedovoleného 

odpadu v kotloch sa rieši takisto fotkou, oznámením na obecnom úrade a tí to postupujú na odbor 

životného prostredia. Ak je oznámení pri opakovanom spaľovaní viac, obec odošle všetky naraz na 

Inšpekciu životného prostredia. Vypracovala leták, malé upozornenie pre občanov o zákaze páliť 

v peciach nedovolený odpad a o možnosti oznámenia na životné prostredie s následným 

pokutovaním. Treba letáky rozniesť do domácností. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 9 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   na   v e d o m i e 

 

informatívnu správu zo zasadnutia sociálnej komisie. 

 

B/ Ž i a d a 

 

starostu obce, Martina Pavlíka, zabezpečiť aktualizáciu a dopracovanie VZN Obce o ochrane      

pred zneužívaním alkoholických nápojov. 

                                                                                                                                 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 9 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Ing. Stanislav Gašparík, Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 0 
 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.111/2019 bolo prijaté. 

 

 

9.    DISKUSIA 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – treba požiadať Stredoslovenskú energetiku, aby očistili elektrické 

vedenia od konárov. 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – p. Anna Zajacová ju oslovila a chcela vedieť, ak budú 

mať záujem o prenajatie priestorov v dome kultúry, či to bude možné. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – zatiaľ nie) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – frekvenciu zvozu VOKu na cintoríne treba zvýšiť, často je 

to tam úplne preplnené. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – funguje to na zavolanie) 

 

Balík slamy u Partizána je na obecnom pozemku? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – slama tam už nie je) 

(Mgr. Marta Sláviková – slama tam je, ale je vymenená za čerstvú, takže nesmrdí) 

 

Bude prebiehať ešte veľkoobjemný zvoz odpadu, keď  máme zberný dvor? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – vzhľadom k tomu, že máme veľkoobjemný zvoz zaužívaný, dáme  

                                             ešte  prechodné obdobie a teraz na jeseň ešte veľkoobjemný zvoz bude.) 

(Mgr. Marta Sláviková – nie všetci si to ale dokážu na zberný dvor doviezť, musí sa to poriešiť) 

(Ing. Daniel Brezina – nemali by sme ovplyvniť veľkoobjemný zvoz aj napriek tomu, že máme  

                                  zberný dvor, nie všetci majú možnosť si   veľkoobjemný odpad zaviezť.) 

(Ing. Marián Masnica – možno stačí zmenšiť frekvenciu zvozov) 
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Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – ako pokračujeme s projektom zateplenia hasičskej 

zbrojnice na CHP? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – na účte je 30 000 €, robila sa ale zmena v projekte, je to teraz na  

                                                  ministerstve, aby odsúhlasili predmetnú zmenu. Práce, ako zníženie  

                                                 stropu a pod.  sa dajú robiť aj v zime.) 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – na predošlom zasadnutí žiadal, aby  na točni v Potoku dali ešte 

jednu nádobu na plasty, pretože práve okolo nej býva najviac odpadu, nestačí to. Zatiaľ tam daná 

nebola. 

 

Robila sa cesta v Potoku od točne smerom hore, škoda že nebola celá spenetrovaná.  

 

V časti pri rekreačnej chate p. Paškovej sa pri veľkých dažďoch upcháva neustále kanál, sami sa 

tam už s tým častokrát natrápili, treba s tým asi niečo robiť. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – vie o tom, naposledy tam boli aj hasiči, problémom je, že je tam  

                                                   rúra s veľmi malým priemerom, musia to častejšie čistiť.) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – pripomína koše na separovaný zber na Kasárňach. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – vymysleli koše farebne odlíšené, ktoré budú spojené. Dali ich už  

                                                     urobiť, umiestnia ich tam.) 

 

Keď budeme mať školu opäť „zelenú“, bolo by dobré, aby aj obec mala takéto farebné nádoby na 

separovanie, mohli by sme začať v centre. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – popred jej dom chodili zrejme elektrikári 

a niečo značili. Idú niečo robiť? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – okolo RD p. Bršťákovej ide SEVAK robiť rekonštrukciu  

                                                vodovodu, budú to napájať odspodu.) 

 

Viackrát riešili rýchlo jazdiace autá do Čierneho. Keď Polícia robila pri kostole dychové skúšky 

a práve vtedy aj jedno auto prebehlo veľmi rýchlo, išla sa za nimi opýtať , či ho nevideli, povedali 

jej, že podnet musí dať starosta obce, aby častejšie chodili do častí obce merať rýchlosť. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – už to spomínal, treba zvýrazniť prechod pre chodcov a dať aj 

viditeľnejšiu výraznejšiu značku, treba asi požiadať policajtov. 

(Ing. Daniel Brezina – nepomohlo by aj osadenie makety policajta?) 

 

Občania z Kopaníc ďakujú Pavlovi Dunajovi, že aj cez víkend im opravil verejné osvetlenie, je 

veľmi ochotný. Zároveň ďakuje aj starostovi obce, ktorý s ním išiel  na oslavy do Magali. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v súčasnosti je osadená lavička cez Kysucu počas stavby 

regulácie. Zostane tam aj počas zimy, aby občania z Potoka nemuseli chodiť naokolo? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – lavička tam ostane aj počas zimy a bude sa odhadzovať) 

 

Tak ako jemu, asi aj všetkým poslancom prišiel e-mail od p. Dorociaka, ktorý dáva do pozornosti 

podnety pre prácu obecného úradu. Kopa slamy sa tu už dnes riešila, čistenie chodníkov si myslí, že 

by malo byť samozrejmosťou, s fasádou na budovách domu kultúry a obecného úradu by sa naozaj 

malo niečo urobiť, asi by to nestálo veľa peňazí. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je toho veľa, čo je nutné v obci urobiť. Dom kultúry a obecný  

                                                      úrad bol riešený v projektoch, ktoré nám neschválili, určite to  
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                                                      urobia.)   

 

Do pozornosti dáva aj súsošie materstva pred domom kultúry, je v centre, treba ho skultúrniť, 

spomínal to už minule aj Ing. Marián Masnica. Možno by sa dalo zapojiť aj do nejakého projektu na 

opravu kultúrnych pamiatok 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – musel by s tým súhlasiť autor sochy p. Greguš) 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – most do časti Obracané treba obhliadnuť, pretože je v zlom 

stave. Je tam síce veľký prítok, ale pätky sú už úplne vonku. 

 

Oproti  bývalej Okrasy je odstavený vraj auta bez značiek, vie sa, čie je? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – nevie, ale preverí to) 

 

 

 

10.  NÁVRH NA UZNESENIE 

 

V zmysle § 9 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 11. 10. 2010,  predložil 

a prečítal k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia p. Jozef Pavlík, zástupca 

starostu obce. Uznesenia boli schválené pod číslom 98 – 111/2019.  

Za každým uznesením poslanci OZ hlasovali, hlasovanie tvorí súčasť zápisnice. 

 

 

    15.   ZÁVER 

 

Na základe Štatútu Obce Makov obecné zastupiteľstvo konštatuje, že sú prítomní deviati poslanci 

OZ (podľa prezenčnej listiny pri ukončení zasadnutia OZ). 

Starosta obce, p. Martin Pavlík poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva v Makove ukončil o 16.00 hod.                           

 

                                                    

                                                                                                                  ................................. 

                                                                                                                       Martin Pavlík 

                                                                                                                       starosta obce                

 

                                                                                           

Overovatelia: 

Ing. Stanislav Gašparík, poslanec OZ       ...................................................   

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ                ................................................... 

 

 

 

 

Zápisnicu vyhotovila:  Mgr. Iveta Chromíková 


